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Kalendář  
místních akcí 
listopad až  
prosinec 2024

Dejte vědět, co chystáte! Kultur-
ní, sportovní, vzdělávací, komu-
nitní, dobročinné...  prostě akce 
v Libuši a Písnici určené pro ve-
řejnost. Prosím, ve zprávě uveď-
te: název akce, datum (a hodi-
nu), místo konání, stručnou cha-
rakteristiku, pořadatele, případ-
ně kontakt – vše v rozsahu max. 
300 znaků (bez mezer) pošlete 
na redakční e-mail: unas@pra-
ha-libus.cz cca do 10. dne (nebo 
po individuální dohodě) v měsí-
ci předcházejícím měsíci konání. 
Změny v programu vyhrazeny, 
sledujte webové stránky pořá-
dajících organizací.

Sobota 9. 11. od 10:15 
Soutěžní utkání muži A, SK Libuš 
– TJ Bílá Hora (veřejnost, 30/10 Kč),
SK Libuš 838, z.s., Meteorologická 
533, www.sklibus.cz

Pondělí 11. 11. od 17:00 
Svatomartinský lampioňák, 
lampionový průvod pro děti 
s pohádkovými nebo strašidelnými 
postavami a překvapením 
a odměnou na konci (děti a rodiny 
s dětmi, díky grantu MHMP zdarma), 
SDH Praha-Písnice a RC Kuřátko, 
průběžný start (17–18 hod.) u RC 
Kuřátko, Na Okruhu 395/1,  
www.rckuratko.cz/
lampionovypruvod

Středa 13. 11. od 18:00 
Mozaikový šperk – workshop, 
výroba šperku s mozaikářkou 
Pavlínou Pecko (dospělí + děti od 
15 let, 1 800 Kč),
KC Jasoň, Putimská 716/4,  
www.jasoncentrum.cz

Pátek 15. a 22. 11. od 15:00 
Malá Hanoj v Praze, komentovaná 
procházka tržnicí Sapa (pro děti 
do 10 let nevhodné, zdarma), Info-
Dráček, z.s., sraz brána č. 3 Sapa, 
www.info-dracek.cz

Sobota 16., 23. 30. 11. a 7. 12. od 
13:00 do 19:00 
Slackline – chůze po lajně, trénink 
pro začátečníky i mírně pokročilé, 
(dospělí, info na místě),
T. J. Sokol Libuš, Libušská 294/129, 
www.sokollibus.cz

Neděle 17. 11. od 19:30 
Iva Bittová & Čikori, koncert skvělé 
zpěvačky a houslistky s kapelou 
(dospělí a děti od 15 let, 450 Kč 
předprodej, 550 Kč na místě),
KC Jasoň, Putimská 716/4,  
www.jasoncentrum.cz

čtvrtek 21. 11. od 18:00 
Dernisáž výstavy mozaiky Pavlíny 
Pecko,  (dospělí a děti od 15 let, 
zdarma), KC Jasoň, Putimská 716/4,  
www.jasoncentrum.cz

Neděle 24. 11. od 10:00 do 18:00 
Celodenní workshop mozaiky 
s Pavlínou Pecko, workshop 
s upcyklovanou keramikou a sklem 
(dospělí a děti od 15 let, 5 200 Kč),
KC Jasoň – ateliér, Putimská 716/4, 
www.jasoncentrum.cz

Neděle 24. 11. od 11:00 do 12:00
Pohádkový podzim v Centru 
volnočasových aktivit, dětská 
divadelní představení Písničky 
a říkadla z lesního paloučku (děti, 
zdarma), Klub Junior – zrcadlový 
sál, Na Okruhu 395/1,  
www.cvamclibus.cz

Neděle 24. 11. od 14:30 
O víle květince, divadlo Pruhované 
panenky (děti, 140 Kč),
KC Jasoň – sál, Putimská 716/4, 
www.jasoncentrum.cz

Čtvrtek 5. 12. od 17:00 do 20:00 
Písnický Mikuláš, (děti 3–12 let, 
bude upřesněno),
SDH Písnice, fotbalové hřiště v ul. 
Švihovská, www.sdhpisnice.cz

Pátek 6. 12. od 14:00 
Svatomikulášské slavnosti 
na Libuši, hudební a taneční 
vystoupení, rukodělné předvánoční 
workshopy, stánky s občerstvením 
(děti, zdarma), ÚMČ Praha-Libuš, 
libušská sokolovna, Libušská 
294/129, www.praha-libus.cz

Neděle 8. 12. od 19:30 
Yellow Sisters, koncert vokální 
skupiny s beatboxem (dospělí 
a děti od 15 let, 450 Kč předprodej, 
550 Kč na místě), KC Jasoň, 
Putimská 716/4,  
www.jasoncentrum.cz

Neděle 8. 12. od 10:00 
Advent na Jasoni, celodenní 
rodinná party na Jasoni, pohádky, 
beseda, workshopy, herna atd. 

(dospělí i děti, 450 Kč předprodej, 
dle programu, viz web),
KC Jasoň, Putimská 716/4,  
www.jasoncentrum.cz

Středa 11. 12. od 19:30 
Načeva & Michal Pavlíček, koncert 
skvělé zpěvačky a fenomenálního 
kytaristy (dospělí, 550 Kč)
KC Jasoň, Putimská 716/4, www.
jasoncentrum.cz

Pátek 13. 12. od 17:00 
Prolínání českých a vietnamských 
svátků, České Vánoce a Nový 
lunární rok TET (děti do 15 let, 
zdarma),
Info-Dráček, z.s., restaurace Ho sen 
quan Lotus, tržnice Sapa,  
www.info-dracek.cz

Další pozvánky najdete  
na straně 7, 17 a 19–22.

Káva na radnici
Zveme vás na tradiční Kávu na radnici, 
která se bude konat 18. 11. 2024 
v 16.30–18.00 hodin v kanceláři 
pana starosty, Libušská 35/200.

Těšíme se na vás,
vedení MČ Praha-Libuš

Kdy: 18. 11. 2024 od 16.30 hod. 
Kde: na radnici v budově Libušská 35/200

Nejbližší jednání Zastupitelstva 
městské části Praha-Libuš 
se koná 
v pondělí 25. listopadu od 18 hodin 
v zasedací místnosti Libušská čp. 1 (vedle pošty). 
Termín i místo konání se může v návaznosti na program 
jednání změnit. Sledujte prosím úřední desku a aktuality, 
kde je svolání Zastupitelstva v zákonné lhůtě zveřejněno. 
Online přenos můžete sledovat zde:
www.praha-libus.cz/line-prenos-zasedani-zastupitelstva

TRADIČNÍ ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU  
V LIBUŠI A PÍSNICI 
V sobotu 30. listopadu pro Libuš, na sídlišti Písnice  
(pozor! nově před Klubem Junior) 

V neděli 1. prosince v Písnici – na Náměstíčku mezi ul. Libušská 
a K Vrtilce (před prodejnou Bikeclinic)

Začátek akce od 16 hodin – reprodukovaná hudba, občerstvení, 
stánky drobný prodej, charita
Začátek programu na jevišti od 17 hod. (do cca 18 hod.) 

Pro obec Libuš, nově u zasazeného stromečku.
Přibudou divadelní animace – Sacra Cirkus – Andělé chůdaři. 
Účinkovat budou jako vždy děti ze základních a mateřských škol, 
na místě bude betlém, stánky s občerstvením a bude probíhat 
i dobročinný prodej výrobků dětí z MŠ.

NOVÉ LIBUŠSKO-PÍSNICKÉ VÁNOČNÍ TRHY 
Proběhnou v sobotu 7. prosince před ÚMČ Libušská 35  
(a na části dvora pošty). 
Začátek od 10 hod. – Prodejní stánky s vánoční tematikou, gastro 
stánky s nabídkou vánočních pochoutek, stánky s dílničkami pro 
děti a rodiče, betlém. Součástí vánoční výzdoby budou i ozdobené 
vánoční stromečky dětmi MŠ a ZŠ. 
Divadelní představení v 16:30 hod – komická pohádka „Žertem 
s čertem“ s ohnivou show, vystoupí Cirkus Sakra.

Martin Sochor, pořadatel za Centrum volnočasových aktivit 
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Vážení čtenáři, moc vás po 
půl roce zdravím. A hned se 
s vámi podělím o několik za-

jímavých čísel. Víte, kolik tu s námi 
žije cizinců? Pokud jde o celou Pra-
hu, tak je to celkem 347  463 oby-
vatel – cizinců s trvalým nebo pře-
chodným pobytem. Českých obča-

nů v Praze žije 1 129 145. To máme 
dohromady 1 476 608 obyvatel Pra-
hy k datu 1. 1. 2024. To jsou oficiál- 
ní údaje ministerstva vnitra, jež je 
pověřeno správou evidence obyva-
tel. Z toho plyne, že 23,5 % obyvatel 
Prahy jsou cizinci. Je to hodně? Je 
to málo? Nevím. Prostě tomu tak je. 

A  jak je na tom naše městská 
část? Českých občanů je nás tady 
8 036 a žije tu s námi 3 326 cizinců, 
tj. 29,3 %. Jsme nad celopražským 
průměrem. A  je zajímavé, že sou-
sední Kunratice jsou na tom procen-
tuálně úplně stejně jako my. A  ne-
jsme na prvním místě. Pro zajíma-
vost přikládám tabulku městských 
částí s nejvyšším podílem ubytova-
ných cizinců. 

Musím se přiznat, že uvedená 
čísla mě překvapila, a proto se s vá-
mi o ně chci podělit. A vždy je dob-
ré znát fakta.

Ale hlavním tématem tohoto 
úvodníku bude poděkování. Pro-
to se vrátím o měsíc zpět. Některé 

části republiky postihla katastrofální 
povodeň. Praha byla tentokrát ušet-
řena. I díky tomu, že byla včas pro-
vedena veškerá preventivní opat-
ření. Jich se zúčastnili i členové na-
šich dvou jednotek sboru dobrovol-
ných hasičů (JSHD) Libuš a Písnice. 
Jakožto součást integrovaného zá-
chranného systému (IZS) byli povo-
láni tam, kde jich bylo třeba. Takže 
působili na březích Vltavy. Napří-
klad na Kampě a na Maninách. Naše 
městská část je na kopci, a tak hrozí 
povodňové nebezpečí jenom tam, 
kde jsou nevhodně provedené inže-
nýrské stavby. To jsou totálně poddi-
menzované propustky na Písnickém 
potoce a naprosto chybně navržená 
kanalizace ve staré Písnici. Písnič-
tí hasiči proto v  předstihu provedli 
kontrolu a vyčistění propustků a bě-
hem dešťů doslova hlídali objekty 
ohrožené kontaminovanou vodou 
z  přetíženého kanalizačního systé-
mu. Když bylo po povodni, tak by-
li libušští hasiči povoláni na severní 
Moravu do městečka Lipová-Lázně, 
kde pomáhali s  odstraňováním po-
vodňových škod. A to všechno dob-
rovolně! Bez nároku na jakouko-
li odměnu. Poděkování patří všem 
nasazeným dobrovolným hasičům, 
a  protože vyjmenovat všechny by 
zabralo moc místa, tak se omezím 
na velitele. Za libušské hasiče je to 
Ondřej Stašek a za písnické Marek 
Steiner. Tisíceré díky! Jsem hrdý na 
to, že vás máme. Povodeň mimo ji-
né znemožnila oslavu 125 let sboru 
dobrovolných hasičů v Písnici naplá-

novanou na 14. září. Hasiči měli mís-
to oslav pohotovost a zásahy. 

O  týden později, 20. září, bylo 
počasí naopak skvělé, a  tak moh-
lo naše již tradiční Jablkobraní pro-
běhnout bez jakýchkoliv problémů. 
A myslím, že se letos moc povedlo. 
Soudím tak z  mnoha pochvalných 
slov, která jsem slyšel v průběhu ak-
ce. Zaznamenal jsem i  názory, že 
lepší Jablkobrani ještě nebylo. Za 
to patří velké poděkování organi-
zátorům. Za všechny jmenuji letoš-
ní hlavní organizátorku. Byla jí pa-
ní Lucie Chmelířová z  našeho úřa-
du. A dokonce jsem byl dotázán na 
to, kdo že Jablkobraní vymyslel. Ta-
dy jsem musel chvíli přemýšlet. Pře-
ci jen je to přes deset let. Ale nako-
nec jsem si s pomocí kolegy Jiřího 
Koubka vzpomněl. Akci Jablkobraní 
vymyslela v roce 2013 naše tehdejší 
úřednice Šárka Fruncová. Dodateč-
ně moc děkuji. 

A úplně na závěr bych chtěl po-
děkovat všem, kdo uplatníte jaké-
koli smysluplné připomínky v návr-
hu územní studie Depo Písnice. Na 
místě samém 15. října proběhla ko-
mentovaná procházka za poměrně 
slušné účasti veřejnosti. Připomín-
kování studie bude možné v  rámci 
veřejného projednání, které bude 
organizovat příslušný odbor Magis-
trátu HMP a o jehož místě a termínu 
budete včas informování.

Pavel Macháček, starosta,  
16. 10. 2024

Foto: Kristina Thaler 

Naše území spadá do senátního 
volebního obvodu 17 – Praha 
12, což je pás na jižním okraji 
Prahy od Lochkova po Petro-
vice. A na severu zasahuje do 
Prahy 4, Hodkoviček a Lhotky. 

Vítězem se stal již v prvním kole 
náš stávající senátor Pavel Fischer. 
K  přesvědčivému vítězství a  obha-
jobě blahopřejeme. 

Lze říci, že jsme volili zhruba 
stejně jako naši sousedé. Celkem 
se u nás voleb zúčastnilo 30,06 % 
voličů, což znamená menší voleb-
ní účast, než byla v  našem voleb-
ním obvodu, kde dosáhla 32,48 %. 
Chtěl bych touto cestou všem voli-
čům poděkovat.

Další poděkování patří členům 
okrskových volebních komisí, je-
jichž zásluhou volby proběhly podle 
všech platných regulí. A také dalším 
pracovníkům našeho úřadu, kteří 
se jakýmkoli způsobem na bezpro-
blémovém průběhu voleb podíleli. 
Děkuji.

Pavel Macháček, starosta,  
9. 10. 2024

Jak dopadly senátní volby v Libuši a Písnici
VÝSLEDEK VOLEB NA ÚZEMÍ MČ PRAHA-LIBUŠ

Kandidát
Volební strana Navrhující 

strana
Politická 

příslušnost
Počet 
hlasů % hlasů

číslo příjmení, jméno, tituly

1 Cimprichová Pynelopi Ing. Mgr. Švýcarská dem. Švýcarská dem. Švýcarská dem. 25 1,32

*2 Fischer Pavel KDU+ODS+STA+TOP TOP 09 BEZPP 983 52,12

3 Tylová Eva Ing. Piráti+LES Piráti BEZPP 215 11,39

4 Urban Milan Dr.-Ing. SPD+Trikolora SPD SPD 105 5,56

5 Hůla Petr Ing. Ph.D. SOCDEM SOCDEM SOCDEM 46 2,43

6 Šťastný Boris MUDr. MBA ANO+AUTO AUTO AUTO 512 27,14

VÝSLEDEK VOLEB NA ÚZEMÍ CELÉHO VOLEBNÍHO OBVODU 17

Kandidát
Volební strana Navrhující 

strana
Politická 

příslušnost
Počet 
hlasů % hlasů

číslo příjmení, jméno, tituly

1 Cimprichová Pynelopi Ing. Mgr. Švýcarská dem. Švýcarská dem. Švýcarská dem. 371 1,27

*2 Fischer Pavel KDU+ODS+STA+TOP TOP 09 BEZPP 15 638 53,63

3 Tylová Eva Ing. Piráti+LES Piráti BEZPP 3 651 12,52

4 Urban Milan Dr.-Ing. SPD+Trikolora SPD SPD 1 270 4,35

5 Hůla Petr Ing. Ph.D. SOCDEM SOCDEM SOCDEM 562 1,92

6 Šťastný Boris MUDr. MBA ANO+AUTO AUTO AUTO 7 664 26,28

MČ k 1. 1. 2024 občanů v % cizinců v % celkem
1. Praha 2 38 205 67,2 % 18 660 32,8 % 56865
2. Praha-Zličín 6 174 68,0 % 2 902 32,0 % 9076
3. Praha-Nebušice 2 203 68,6 % 1 010 31,4 % 3 213
4. Praha 3 60 751 69,0 % 27 312 31,0 % 88 063
5. Praha-Dolní Měcholupy 2 994 69,2 % 1 334 30,8 % 4 328
6. Praha 9 49 484 69,4 % 21 770 30,6 % 71 254
7. Praha-Březiněves 1 561 70,3 % 661 29,7 % 2 222
8. Praha-Kunratice 7 795 70,7 % 3 236 29,3 % 11 031
9. Praha-Libuš 8 063 70,7 % 3 328 29,3 % 11 364

10. Praha 18 (Letňany) 17 278 70,9 % 7 099 29,1 % 24 377
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INFORMACE Z RADNICE PŘEHLEDNĚ

OSLAVY 125 LET OD ZALOŽENÍ 
SDH PRAHA-PÍSNICE 

Dovolím si jenom krátké připo-
menutí z  historie. V  roce 1853 byl 
v královském městě Praze založen 
první placený hasičský sbor. Rok 
1864 se stal rokem zakládání dob-
rovolných hasičských sborů. Prvním 
hasičským sborem založeným v ro-
ce 1881 v  našem blízkém okolí se 
stal sbor ve Zlatníkách.  V roce 1899 
byl založen sbor v Písnici. K tomuto 
výročí proběhly 19. října oslavy po-
řádané u hasičské zbrojnice v Hoš-
tické ulici v  Písnici. Ráda bych po-
děkovala za celou MČ všem, kteří 
oslavy připravili. Za všechny je nut-
né jmenovat Marka Steinera – ve-
litele JSDH, Milana Černého – sta-
rostu SDH, či Jana Krátkého – ve-
doucího mladých hasičů. Akce by 
však neproběhla bez účasti na pří-
pravě všech členů sboru, ale i mla-
dých hasičů, kteří organizovali sou-
těže dětí. Ředitel pražských hasičů 
brigádní generál Luděk Prudil oce-
nil skvělou spolupráci této jednotky 
s pražským profesionálním sborem. 
Připomněl, že velitelem jednotky 
je i  velitel HZS hl. m. Prahy Marek 
Steiner. P. Pavel Rostislav Novotný, 
jako pověřený duchovní pastorač-
ní službou uniformovaných složek 
IZS, vysvětil dřevěnou sochu patro-
na hasičů svatého Floriána. Sochu 
věnoval hasičům pan Flieger a  její 
výrobu zajistil pan Štancl. Svatý Flo-
rián bude umístěn v hlavní místnos-
ti požární zbrojnice. Nezbývá než 
poděkovat našim hasičům za jejich 

dobrovolnickou práci na naší MČ, 
ale i mimo ni. Naši hasiči si vycho-
vávají své následovníky v  rozsáhlé 
práci s dětmi, a naše MČ se tedy ne-
musí obávat o další fungování sbo-
ru. Ať tedy svatý Florián opatruje 
naše hasiče při celé jejich činnosti.

KONTAKTNÍ MÍSTO PRO BYDLENÍ 
– PORADENSTVÍ A POMOC 
V OBLASTI BYDLENÍ 

Podařilo se nám navázat spolu-
práci s  kontaktním místem pro by-
dlení MHMP. Na toto kontaktní mís-
to se může obrátit každý, kdo byd-
lí v nevyhovujících podmínkách, ře-
ší obtíže v  rodinných vztazích ne-
bo vztazích s majitelem bytu, je ve 
výpovědi z nájmu či má nejasnosti 
ohledně podmínek nájemní smlou-
vy a může se mu hodit právní kon-
zultace, nemá dostatečný příjem 
a chce vědět, zda má nárok na ně-
kterou sociální dávku. Informace 
předá pan Miloš Hájek, tel.:  604 
740  696, mail:  koordinatorpomo-
ci@praha-libus.cz.

EUROKLÍČ
V  rámci rozšíření služeb našim 

občanům se naše MČ stala distri-
butorem Euroklíče. Euroklíč je spe-
ciální klíč, kterým se otvírá speciální 
zámek-Eurozámek. Eurozámky jsou 
osazovaná veřejná sociální a  tech-
nická kompenzační zařízení, která 
mohou pomoci osobám se zdravot-
ním postižením cítit se i na veřejnosti 
lépe. Kdo může klíč získat? Držitelé 
průkazu TP, ZTP, ZTP/P, držitelé WC 

karty – IBP pacienti, diabetici, stomi-
ci, onkologičtí pacienti, lidé postiže-
ní následujícími nemocemi: roztrou-
šená skleróza, Parkinsnova nemoc, 
cystická fibróza, Crohnova choroba, 
ulcerózní kolitida a další střevní ne-
specifické záněty, močové dysfunk-
ce a poruchy autistického spektra.

Veškeré bližší informace získá-
te na odboru správním a  školství 
MČ Praha-Libuš nebo na stránkách 
www.euroklic.cz. 

CENTRUM VOLNOČASOVÝCH 
AKTIVIT

Nově zřízené CVA chystá další 
programy pro naše občany. Veškeré 
aktuální informace najdete na www.
cvamclibus.cz. Na některé kroužky, 
které jsou pořádány v  Klubu Juni-
or, je stále možné se přihlásit. Vede-
ní CVA jedná i s novými lektory, kteří 
by měli zájem rozšířit nabídku krouž-
ků a zájmových aktivit pro děti a do-
spělé. Sledujte tedy webové strán-
ky, kde jsou zveřejňovány veškeré 
aktuální informace. Ráda bych zmí-
nila i novou akci, kterou CVA chys-
tá. Jedná se o vánoční akci pořáda-
nou 7. 12. před úřadem MČ. Veškeré 
informace budou opět na webových 
stránkách a na letácích a bannerech.

ZÁKAZ ODBOČENÍ U SAPY   
V  rámci řešení zlepšení doprav-

ní situace v ulici Libušská bylo nově 
stanoveno toto dopravní opatření. 
Bohužel první dny tohoto opatření 
zkomplikovala situace v ulici Dobro-
nická, kde došlo k havárii plynové-
ho potrubí a ulice byla zjednosměr-

něna. Objízd-
ná trasa ved-
la přes Kunra-
tickou spojku 
a  Jalodvor-
skou ulici a tím 
došlo k  vý-
raznému nárůstu dopravy v  Libuš-
ské ulici. Dopravní opatření je v tu-
to chvíli dočasné. Proběhne měře-
ní a bude vyhodnoceno experty na 
oblast dopravy. Není skutečně jed-
noduché udělat jakoukoliv změnu, 
pokud nejsou dodržovány dopravní 
předpisy. Množství řidičů, kteří zde 
i nadále odbočují, je skutečně neu-
věřitelné. Prosíme tedy všechny ty-
to řidiče, aby si uvědomili, že svým 
konáním ohrožují a omezují ostatní 
účastníky silničního provozu. 

Kateřina Turnová, místostarostka

ÚZEMNÍ STUDIE METRA D
V  polovině října, konkrétně 15. 

a  16. 10., proběhly komentova-
né vycházky k  územní studii met-
ra D – Depo Písnice. Magistrát po-
řizuje územní studii, která má za cíl 
skloubit všechny zájmy a  potřeby 
v území a vytvořit pravidla pro roz-
voj. Účastníci (hlavně občané naší 
MČ a Kunratic) se podívali přímo do 
území, kde autoři představili pracov-
ní návrh, jeho hlavní principy a zod-
pověděli otázky přítomných. Do 
konce roku pak proběhne oficiální 
představení návrhu studie, po kte-
rém bude možné podat připomínky 
v rámci tzv. veřejného projednání. 

Radek Řezanka, místostarosta

Vážení přátelé! Chci vás 
zde poinformovat o svém 
nedávném setkání s panem 
bývalým generálním ředitelem 
pražského DP – Ing. Petrem 
Witowskim. 

Můj dojem z pana generálního ře-
ditele byl velmi pozitivní a působil na 

mne nejen inteligentně a zasvěceně, 
ale navíc se vyznačoval skromným 
způsobem vystupování. Prozradil mi, 
že je stále optimistou, co se týká ote-
vření trasy „D“ metra v r. 2031, a také, 
že vyřizování majetkových záležitostí 
se v prostoru Libuše již chýlí ke svému 
závěru. Zakončení metra v  prostoru 
naší městské části pak pokládá za vel-

mi důležité z hlediska zachycení indivi-
duální automobilové dopravy a trans-
formace tisíců mimopražských řidičů 
na cestující pražskou MHD. Pan gene-
rální ředitel je sice pražským rodákem, 
ovšem z opačné – severní části měs-
ta. Realizaci trasy „D“ mu tudíž přiná-
ší možnost detailnějšího seznámení se 
právě s Krčí, Lhotkou, Libuší a Písnicí – 

tedy s jižním předpolím naší stověžaté 
matičky. K tomu musím dodat, že jsem 
neopomněl naše končiny alespoň tro-
chu zpropagovat. Panu generálnímu 
řediteli jsem popřál nyní i do budouc-
na hodně štěstí a úspěchů – vždyť jsou 
třeba i pro nás!

Jaroslav Melichar,  
místostarosta MČ

Setkání s bývalým ředitelem DP hl. m. Prahy
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MČR V DISCIPLÍNĚ 60 m 
S PŘEKÁŽKAMI 

V  neděli 9. června si Filip Krát-
ký vybojoval v  pražské kvalifikaci 
v  běhu na 60 m překážek postup 
na mistrovství České republiky se 
svým časem 15,57 s. V sobotu 12. říj-
na vyrazil společně se svými trenéry 
Filipem Trachtou a Danem Pelákem 
do Ústí nad Labem, aby zabojoval 
a pokusil se svůj čas ještě o kousek 
vylepšit. Jeho osobní rekord měl to-
tiž hodnotu 15,44 s.

Během svého prvního pokusu 
dokonce zastavil stopky na hodno-
tě 14,65 s, ale kvůli nedostatečně 
zapojené proudnici se mu tento po-
kus do konečného hodnocení ne-
započítal. Během druhého pokusu 
byl tedy opatrnější, a  přestože byl 
pomalejší, tak s  konečným časem 
15,26 s vylepšil své dosavadní osob-
ní maximum nakonec ze 116 závod-
níků vybojoval nádherné 32. místo. 

Jsme zvědavi, jak si povede ve 
zbývajících dvou závodech halové-
ho poháru v Praze a Ostravě a ná-
sledně i na halovém mistrovství re-
publiky, kam se svými výkony doká-
zal kvalifikovat již během prvního 
halového závodu v Jablonci nad Ni-
sou. Určitě mu budeme držet palce.

Poděkování si však zaslouží hlav-
ní trenér této disciplíny Filip Trach-
ta, který svým svěřencům na trénin-
ku předává své osobní zkušenosti, 
díky kterým jsou naši závodníci ná-
sledně v této disciplíně úspěšní. Za 
poslední dva roky dokázal přivést 
na mistrovství České republiky už 
dva závodníky – Annu Holanovou 
a Filipa Krátkého. 

PRAŽSKÝ ŽELEZNÝ  
HASIČ JUNIOR

V sobotu 28. září se v pražských 
Satalicích uskutečnil v  pořadí již 
pátý, závod Dětské ligy TFA Praha 
2024. To vše pod záštitou Městské-
ho sdružení hasičů Praha ve spolu-
práci s  SDH Praha-Satalice a  TFA 
týmem Praha. Původně se tento zá-
vod měl uskutečnit tradičně v rám-
ci Dne hrdinů na pražském Výsta-
višti, ale kvůli povodním bylo nutné 
závod přemístit do jiných prostor. 
Celkem se závodu zúčastnilo 172 
závodníků.

Dětská soutěž byla opět rozděle-
na do kategorií podle věku a vždy 
na chlapce a dívky – přípravka (3–
5 let), mladší (6–8 let), mladší star-
ší (9–11 let) a starší (12–15 let). Tra-
tě byly postaveny obdobně jako 
v předchozích závodech, s úprava-
mi pro danou kategorii. 

A  jak nakonec dopadli naši zá-
vodníci, kterých jsme do bojů o me-
daile vyslali celkem dvacet? Dokon-

ce jich bylo tolik, že jsme na závod 
vypravili soukromý autobus.

V  kategorii děvčat ve věku od 
3 do 5 let vyběhla úplně poprvé 
na soutěžní trať Karolína Holanová 
a s dosaženým časem 2:58,13 min. 
obsadila jedenácté místo ze šest-
nácti závodnic. V téže věkové kate-
gorii chlapců soutěžil Michal Krátký, 
Michal Vanča a Štěpán Kuchta. Mi-
chal Krátký z  nich zdolal svou trať 
nejrychleji s  časem 1:33,87 min. 
a získal tak bronzovou medaili. 

V silně obsazené kategorii mlad-
ších chlapců soutěžilo 31 závodníků 
a za nás nastoupilo šest z nich. Nej-
lepší Jakub Holan s  časem 1:17,05 
min závod vyhrál. V kategorii chlap-
ců 9–11 let bojovali čtyři naši chlapci 
v  jedenatřicetimístném soutěžním 
poli. Nejlépe se umístil Matěj Šveh-
la, který s časem 1:55,86 min. skon-
čil celkově šestý. 

Ve stejné kategorii dívek skončila 
Anna Holanová pátá s časem 1:51,92 
min. V kategorii starších dívek skon-
čila Markéta Havlíčková sedmá s ča-
sem 2:23,22 min. V  této kategorii 
startovalo celkem devět závodnic.

Z nejstarších chlapců osmou příč-
ku vybojoval s časem 01:58,48 min. 
Lukáš Frýbert. 

Na závěr proběhlo celkové vy-
hodnocení letošního ročníku Dět-
ské ligy TFA Praha. Celkem se pěti 
závodů zúčastnili závodníci třiceti tří 
různých sborů z šesti krajů České re-
publiky. S 81 body získané za umís-
tění závodníků v první desítce jsme 
obhájili krásné třetí místo v celoroční 
soutěži sborů dobrovolných hasičů.

ZÁVOD HASIČSKÉ 
VŠESTRANNOSTI A BRANNOSTI

V  neděli 13. října nás čekal po-
slední venkovní závod tohoto ro-
ku, a  to Závod hasičské všestran-
nosti a brannosti. Závod má prově-
řit fyzickou zdatnost i ověřit odbor-
né znalosti a  praktické dovednosti 
z oblasti požární přípravy. 

Počasí bylo chladnější, větrné 
(což se stalo osudným našemu sta-
nu), ale naštěstí nepršelo.

V  kategorii mladších žáků na-
stoupila za náš sbor dvě družstva:   

Tým A: Lukáš Gavenda, Viktor Cho-
mát, Filip Kuchta, Jakub a Vít Holan

Tým B: Aneta Frýbertová, Denis 
Kovář, Matyáš Perlík, Michal Krátký 
a Thomas Balouš

Celkově se závodu zúčastnilo 
dvacet pět soutěžních družstev.

Tým A  zaběhl šestý nejlepší čas 
a  získal dvacet jedna trestných bo-
dů, z  nichž více než polovinu tvoři-
la střelba ze vzduchovky. V uzlování 
se dvěma chlapcům taky nepodaři-

lo uvázat požadovaný uzel. Nakonec 
tento tým obsadil pěkné osmé místo.

Tým B vyběhl na trať jako třetí 
a měl průměrný běžecký čas a na-
sbíral dvacet osm trestných bodů. 
Nejvíce jich bylo opět za střelbu 
a  uzle, ale ještě pár jich padlo za 
orientaci v přírodě a překonání svis-
lého lana. Celkové sedmnácté mís-
to však pro nás bylo v zásadě oče-
kávaným umístěním.

Oproti předchozímu ročníku, 
kdy naše týmy obsadily sedmnácté 
a dvacáté místo, došlo k výraznému 
zlepšení. Doufejme, že po vybudo-
vání hasičského hřiště se podmínky 
pro trénink výrazně zlepší a  v  bu-
doucnu budou výsledky ještě lepší.

Poprvé se nám podařilo do to-
hoto závodu nominovat tým v  ka-
tegorii přípravka. Jelikož jsme však 
s  touto věkovou kategorií začali 
pracovat cíleně až od začátku září, 
tak jsme nečekali žádné zázraky. O 
to větším překvapením pro nás by-
lo, když se náš tým nejmladších ha-
sičů umístil na vynikajícím druhém 
místě, a získal tak stříbrnou medaili. 
Náš sbor reprezentovali: Štěpán Ku-
chta, Erik Horáček, Vincent Urban, 
Michal Vanča a Karolína Holanová.

V  kategorii dorostu jsme vyslali 
do bojů o  medaile jeden tým. Na-
stoupil v  kategorii MIX ve složení 
Alex Kvítek, Jakub Havlíček, David 
Tatíček, Jakub Krátký a  Ema Fran-
ková. Trestné body měl téměř to-

tožné s ostatními týmy, ale zablou-
dil na značené trase. Přesto skon-
čil na pěkném třetím místě, bohužel 
však prvním nepostupovém.

Jako poslední se do závodu za-
pojili starší žáci. Opět jsme do zá-
vodu vyslali dva soutěžní týmy. Tým 
A nastoupil ve složení: Markéta Ha-
vlíčková, Filip Krátký, František Spur-
ný, Matěj Švehla a Lukáš Frýbert. 

Tým B pak ve složení Eliška Brá-
chová, Marie Bařinková, Vojtěch 
Kovář, Alžběta Franková a Miroslav 
Beneš. Do závodu nastoupilo se-
dmnáct soutěžních týmů.

Tým A  měl společně s řepským 
týmem nejméně chyb – sedm. 
Skvělá byla i střelba, kdy jenom dvě 
diabolky nezasáhly svůj cíl. A proto 
tři trestné body za uzlování vylože-
ně zamrzely, protože s průměrným 
běžeckým časem tento tým dosáhl 
pouze na sedmé místo.

Tým B nasbíral celkem dvacet 
trestných bodů – opět střelba a uz-
lování, a proto se v konečném zúčto-
vání umístil na patnáctém místě. Ale 
soudě dle výrazu po doběhu si zá-
vod určitě užil.

Děkujeme všem zúčastněným 
závodníkům za předvedené výkony 
v  novém formátu závodu hasičské 
všestrannosti a  brannosti a  repre-
zentaci našeho SDH Praha-Písnice. 
 

-JKrý-
Foto: archiv SDH Písnice

Sbor dobrovolných hasičů Praha-Písnice 
– Kolektiv mladých hasičů
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FOTOREPORTÁŽ

Bohu ke cti,  
bližnímu ku pomoci.

Dne 19. října proběhly dlouho 
očekávané oslavy založení sboru 
dobrovolných hasičů Písnice. Pů-
vodně měly slavnosti proběhnout 
již v  polovině září, ale hasič mí-
ní a počasí mění, a  tak musely být 
vzhledem k povodním odloženy.

Slavnosti nakonec přinesly nejen 
oslavu bohaté historie sboru, ale ta-
ké ukázky hasičských dovedností 
a  techniky, doprovázené bohatým 
programem pro celou rodinu. 

Díky spolupráci s  dalšími sbory 
a  složkami IZS si místní obyvatelé 
i návštěvníci z širokého okolí moh-
li užít odpoledne plné ukázek zása-
hů malých i velkých hasičů a také si 
prohlédnout vystavenou techniku.

Hasičům také požehnal přítom-
ný pan farář Pavel Rostislav Novot-
ný a posvětil sošku patrona hasičů 
sv. Floriána.

Pro děti byl připraven program 
pod názvem „Soptíkovy oslavy“. Děti 
měly příležitost se rozhlédnout z vy-
sokozdvižné plošiny, uhasit hořící 
domeček, projet se na čtyřkolce ne-
bo zažít trochu adrenalinu při jízdě 
na obří skluzavce a dalších atrakcích.

Jedním z vrcholů oslav bylo také 
přistání vrtulníku.

Věříme, že si návštěvníci celé od-
poledne užili, i díky finanční podpo-
ře Magistrátu hlavního města Prahy 
a městské části Praha-Libuš a úsilí 
mnoha lidí.

Milan Černý, starosta SDH Písnice
Foto: Milan Černý, Kateřina Černá

Oslava 125 let od založení SDH Písnice
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Akademie POCTA se po prázd-
ninách ohlíží za velmi podaře-
nými příměstskými kempy. 

Celkem jich uspořádala sedm a je 
vidět, že zájem je obrovský. Letní zá-
bavy si užilo na 150 dětí, což si už 
zaslouží velkou poctu. Děti jezdily 
nenáročné úseky a  pohybovaly se 
na kolech za zábavou. Počasí bylo 
skvělé, a  tak se mohlo vyjíždět i na 
oblíbené Slapy. Sluníčko jim přálo 
a převážnou část dne strávily u vody. 

Za přízeň na letních kempech 
chceme především poděkovat rodi-
čům. Nabídka našich kempů je vel-
mi pestrá a každé dítě si najde svo-
ji zábavu. Už nyní jsou k  dispozici 
termíny na rok 2025. Kdo má zá-
jem, může se již nyní nahlásit na dal-
ší ročník. Letos se i díky vedení MČ 
Praha-Libuš podařilo jeden z  kem-
pů pro místní děti dotovat. Bylo jas-

né, že poptávka převýšila nabídku. 
Snad se podaří v příštím roce pod-
pořit další rodiny, které si to zaslouží. 
Věnovat se budeme každé podané 
žádosti a pečlivě vyhodnotíme, kdo 
dotaci opravdu potřebuje. Na kem-
pu chceme i děti, kteřé mají jinou ná-
rodnost – obohacuje to i české dě-
ti. Integrací sledujeme sjednocení, 
ucelení, splynutí, začlenění atd. 

Chceme poděkovat MČ za pod-
poru na území Libuše a Písnice. Bez 
ní by bylo vše složitější. Jsme rádi, 
že si můžeme opět připsat společně 
s vedením úřadu přínosné akce, ja-
ko je cyklojízda, Jablkobraní a další.

Podzimní přihlášky do oddílu 
zasílejte na e-mail: 

petrakradek@gmail.com.

Radek Petrák, předseda spolku
Foto: archiv POCTA

POCTA – Ohlédnutí za příměstskými kempy

NÁBOR
2024/25

PŘIHLAS SE DO VŠESTRANNÉHO 
ODDÍLU POCTA A ŠLÁPNI DO PEDÁLU.

CELOROČNĚ.
SPOLU. A NA MAXIMUM.

KROUŽEK, KDE SE JEZDÍ, BAVÍ SE A UŽÍVÁ 
ZDRAVÝ POHYB! TAK SE K NÁM PŘIDEJ.
A NEZAPOMEŇ NA HELMU A PITÍ. 

WWW.POCTA.BIKEGALLERY.CZ
WWW.THEBIKE.CZ

POCTA

RADEK PETRÁK
734 233 214

POCTA JEDE!
POJEĎ S NÁMI!

Vážení přátelé! 
V sobotu 19. října 
proběhla v prosto-
rách Klubu Junior 
již tradiční mo-
delářská soutěž, 
pořádaná zdej-
ším modelářským 
klubem Křížem 
krážem. 

Protože i  letos šlo 
o  akci probíhající 
s  podporou MČ Pra-
ha-Libuš, tak již těsně 
po zahájení přišli pozdravit pořáda-
jící i návštěvníky zástupci MČ – a to 
jak p. starosta Ing. Pavel Macháček, 
tak i místostarosta (bývalý modelář) 
Jaroslav Melichar, kteří si všechny 
vystavené modely podrobně pro-
hlédli. Však se bylo na co koukat! 
Pan starosta vybral Cenu městské 
části Praha-Libuš. Šlo o britskou stí-
hačku Vickers – Supermarine „Spit-
fire“ HF Mk. VIII v měřítku 1:72, vy-
ráběnou v době 2. sv. války. Prozra-

dím, že s  ním uspěla sl. Šárka Ka-
vecká (14 let) z  klubu Křížem krá-
žem. Uznání je ovšem třeba vyslo-
vit všem vystavujícím, tak popřejme 
všem modelářům zdar a  nezapo-
meňme, jde o krásný koníček a na-
víc – kdo si hraje, nezlobí...

Jaroslav Melichar,  
místostarosta MČ

Foto: František Čech,  
KPN Křížem krážem

Modelářská soutěž 
Písnice Open 2024



KRONIKA

8 | U nás | 11/2024

ADAPTAČNÍ DNY

Na přelomu září a  října proběhlo 
několik adaptačních dnů pro žáky 
šestých tříd. Programy, připravené 
Skautským institutem a  organizací 
Proxima sociale, byly skvělou příle-
žitostí vytvořit pevnější pouta nejen 
mezi novými spolužáky a  dřívějším 
kolektivem, ale i s novým třídním uči-
telem či učitelkou.  Připravena byla 
dopoledne plná aktivní zábavy, tý-
mové spolupráce a výzev, které mě-
ly za cíl posílit důvěru mezi dětmi 
a  rozvíjet jejich schopnosti komuni-
kace, spolupráce a řešení problémů.

Lektorky se snažily vytvořit pro-
stor, kde by se každý cítil slyšený 
a  respektovaný, což je klíčové pro 
budování zdravých vztahů ve třídě. 
Děti dostaly různé role a úkoly, při 
kterých se musely spoléhat na po-
moc svých spolužáků. Tím se po-
silovalo uvědomění, že každý má 
v  týmu svou jedinečnou roli a  že 
spolupráce je nezbytná pro dosa-
žení společného úspěchu.

Adaptační dny byly zakončeny 
společným shrnutím – reflexí, kdy 
se děti podělily o své dojmy a sdí-
lely, co se během dne naučily. Žáci 
si odnesli hlubší pocit sounáležitos-
ti a nadšení do společného školní-
ho roku. Tato zkušenost jim poskyt-
la pevný základ pro to, aby se v ná-
sledujících měsících mohli rozvíjet 
nejen ve školních lavicích, ale také 
osobnostně a prosociálně.

Petr Dvořák, třídní učitel 6. C
Foto: Petr Tyl 

TÝDEN JAZYKŮ 2024  
– OD OBRÁZKŮ K ESEJÍM

Obecně Den jazyků připadá pou-
ze na jeden den, 26. září. Vyučující 
cizích jazyků na naší škole se však 
tématu rozdílů a  spojitostí mezi ja-

zyky a kulturami věnovali ve svých 
hodinách celý týden. Tato akce má 
na škole již pár let tradici a pro ten-
to rok jsme se rozhodli, že aktivity 
rozdělíme podle náročnosti do jed-
notlivých ročníků. Letošní téma bylo 
stanoveno jako Jazyky pro mír. Urči-
tě zajímavé, ale ne lehké. Na jednu 
stranu jsme hledali rozdíly, ale snaži-
li jsme se soustředit zejména na to, 
co nás spojuje a co můžeme mít na 
cizích kulturách rádi.

Nižší ročníky se většinou soustře-
dily na jednu zemi a  na plakátech 
pak pod vedením svých paní učite-
lek kreslily a zapisovaly všechno, co 
se o dané kultuře dozvěděly. Mezi 
těmito zkoumanými státy se často 
našel náš západní soused, Němec-
ko, ale žáci se spolu s učiteli při své 
práci pomyslně vydali do teplých 
krajin a  bavili se například o  vřelé 
a energické španělštině.

Co spojovalo většinu projek-
tů z  prvního i  druhého stupně, by-
lo hledání základních frází ve vy-
braných jazycích. Šlo o  fráze, kte-
ré se nikdy neztratí a  kterými mů-
žete udělat dobrý dojem při ces-
tování. Mezi nejvíce překládané 
věty tak patřily základní pozdravy 
a poděkování.

Nižší ročníky druhého stupně si 
prvně mohly vyslechnout krátký 
úvod do dělení řečí na jazykové ro-
diny. Poté žáci pracovali na posta-
vičce znázorňující určitou kulturu 
typickou pro zadanou řeč. Na pla-
kátech na školních chodbách a  ve 
třídách proto brzy možná zahlédne-
te malé vikingy symbolizující sever-
skou jazykovou rodinu vedle mno-
ha dalších „stickmanů“, kteří vás 
zdraví v mnoha evropských i mimo-
evropských jazycích.

Díky hlubším znalostem a schop-
nostem se mohly na oficiální téma 
Jazyků pro mír nejlépe soustředit 
nejstarší ročníky. S těmito žáky jsme 
hledali pokročilejší fráze, tzv. idiomy, 
které nejsou na první pohled srozu-
mitelné, ale mohou pomoci porozu-
mět jiným kulturám. Protože si mys-
líme, že jeden z dobrých pomocní-
ků míru je smysl pro humor, zabývali 
jsme se také vtipy, které jsme obje-
vovali v originále na internetu, a po-
té jsme pátrali po jejich smyslu.

Rád bych vyjádřil svůj osobní re-
spekt všem těm, kteří se odvážili vy-
brat si psaní esejí. V  těchto delších 
a náročnějších textech se zamýšleli, 
jakou mají řeči symbolickou, ale také 
reálnou moc v jednání mezi běžnými 
lidmi a mezi politiky. Zde mi dovolte 
malou odbočku. Ve Spojených stá-
tech se žáci učí pracovat s informa-
cemi právě skrze psaní esejí už na 
základní škole. Je pro ně běžné, že 
se učí si sami hledat, co potřebují ke 
zpracování tématu, a učitelé fungují 
během takové práce v roli poradců. 
Já sám si myslím, že je to zajímavý 
způsob, jak se vzdělávat, a doufám, 
že najdeme cestu, jak tento způsob 
přemýšlení zavést i do naší výuky.

Každopádně, úctu si zaslou-
ží všichni žáci, kteří na projektech 
svědomitě pracovali. Zároveň bych 
rád tímto poděkoval svým kolegy-
ním, které stejně jako já vyučují cizí 
jazyky. Spolu s nimi věřím, že si žá-
ci z projektů něco odnesli. I  kdyby 
to mělo být jen to, že budou umět 
v  cizině někoho pozdravit a  podě-
kovat mu.

Za oborovou komisi AJ  
Jakub Remeš

ZŠ Meteorologická MINIROZHOVOR 

Tři otázky pro  
Mgr. Jana Splítka

Jan Splítek učí na ZŠ 
Meteorologická tělesnou 
výchovu a zeměpis, je 
třídním učitelem 9. C 
a zároveň zastává pozici 
metodika prevence sociálně 
patologických jevů.

Jaký význam mají adaptač-
ní dny pro šesté třídy na za-
čátku školního roku a jak jsou 
financovány?
Chceme dětem ulehčit pře-
chod na druhý stupeň. Letos 
se nám  povedlo uspořádat dva 
adaptační dny pro každou třídu. 
Dohromady tedy proběhlo šest 
adaptačních dnů. Děti stráví dva 
dny se svým novým třídním uči-
telem a mají možnost se navzá-
jem poznat v  různých situacích. 
Zároveň do tříd přicházejí noví 
žáci nejčastěji v  6. třídě. Jeden 
adaptační den se nám podařilo 
sehnat zdarma díky velkému po-
čtu žáků cizinců. Druhý adaptač-
ní den hradila MČ Praha-Libuš, 
za což jsme vděční. 

Adaptační dny objednává me-
todik prevence. Co dalšího patří 
k jeho práci?
Je toho dost, část mé práce je 
administrativa. Především na za-
čátku nového roku řeším progra-
my pro děti zaměřené na primár-
ní prevenci, grant, realizaci roč-
ního preventivního plánu, spolu-
pracuji s  pedagogicko-psycho-
logickou poradnou a  sociálním 
odborem MČ  Praha  12. Mohou 
se na mě obracet pro podporu 
a  pomoc učitelé, děti i  rodiče. 
Potom řešíme spolu se školním 
poradenským pracovištěm pro-
blémy, které vznikají. Snažíme 
se je řešit tak, aby bylo ve škole 
příjemně dětem, ale i učitelům. 

Metodici prevence z různých 
škol mívají společná setkání. 
Které problémy jsou poslední 
dobou na školách skloňovány? 
A má naše škola naopak něja-
ká specifika?
Jedná se především o záškolác-
tví, užívání návykových látek, ri-
zika na sociálních sítích, agresi-
vitu mezi dětmi. Bohužel mi při-
jde, že doba přináší další a další 
nástrahy. Naše škola je specific-
ká počtem cizinců, někdo by si 
řekl, že budeme řešit rasovou 
diskriminaci, rasismus obecně. 
Není tomu tak, působím na ško-
le osm let a  tyto případy bych 
napočítal na prstech jedné ruky.

Rozhovor připravila  
Hana Rundová
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ZŠ Písnice
KOČKY V DRUŽINĚ

Nestává se každý den, že za ná-
mi do družiny přijedou živá zvířata. 
Ale stalo se! Tři kočky, tedy jedna 
dospělá kočka a  dva kočičí kluci. 
Jejich majitelka nám je představi-
la, dovolila nám si s nimi hrát, hla-
dit je a  hlavně nám odpověděla 
na všechny naše všetečné otáz-
ky! Moc se nám beseda o kočkách 
(a  navíc s  kočkami) líbila. Lindo, 
děkujeme!

Děti a vychovatelky ZŠ v Písnici

NÁVŠTĚVA DIVADLA

Dne 26. září jeli žáci 4. A, 4. B 
a pěvecký sbor Sedmikráska do Di-
vadla na Maninách. Sbor Sedmi-
kráska dorazil do divadla dřív než 
ostatní třídy, protože tam měl vy-
stupovat s  krátkou ukázkou muzi-
kálu Kocour v botách. Ale hlavní vy-
stoupení, kvůli kterému všichni při-
šli, předvedly děti ze ZUŠ z Karlo-
vých Varů. Předvedly nám krásný 
muzikál Popelka, který celý ode-
hrály v  angličtině. Setkali jsme se 
tam i s paní autorkou, která muzikál 
Popelka napsala. Dokonce napsa-
la i muzikál Kocour v botách, který 
trénuje náš sbor Sedmikráska. Ná-
vštěva divadla se všem moc líbila 
a byl to nezapomenutelný zážitek.

Juliana Malá, 4.třída

POHYBEM KE ZDRAVÍ

Letošní hlavní téma naší družiny 
je „pohyb“. Hýbeme se, jak to jen 
jde! Skoro neposedíme! A tak i pro-
to jsme s  velkou radostí přijali po-
zvánku na letošní „Sokolení“, spor-
tovně zábavnou akci místního So-
kola. Jako vždy se nás do sokolov-
ny vydala pořádná tlupa, přes pa-
desát! Čekala nás netradiční stano-
viště se spoustou pohybových akti-
vit. Navíc členky Sokola dětem při-
pomínaly správnou techniku prová-
dění jednotlivých sportovních čin-
ností. Jak se správně hází míčem, 
jak udělat kotoul či svíčku, jak pod-

lézat překážky… Pro 
tolik dětí, na omeze-
ném prostoru, tolik 
různých aktivit! Děti 
si čas, strávený v  tě-
locvičně, moc užily 

a do školy se vracely příjemně una-
vené a velmi spokojené. Organizá-
torkám za zdařilou akci děkujeme!

Děti a vychovatelky ZŠ v Písnici

ODVAŽ SE POUŽÍVAT  
VLASTNÍ ROZUM!

„Odvaž se používat vlastní ro-
zum!“ je citát Immanuela Kanta 
a  zároveň heslo Logické olympiá-
dy, kterým už po sedmnácté vybí-
zí žáky všech stupňů škol k  účas-
ti na matematické soutěži společ-
nost Mensa Česko. Letos se poda-
řilo překonat dosavadní rekordní 
počet registrovaných, ten se v září 
přehoupnul přes 108 tisíc. Mensa 
Česko nabízí svým více než 5 000 

členům i veřejnosti intelektuální sti-
mulaci prostřednictvím zájmových 
skupin, místních i  celostátních se-
tkání, přednášek a  exkurzí. Mensa 
Česko je zřizovatelem Mensa gym-
názia pro nadané děti, podporu-
je rozvoj nadaných dětí po celé 
republice a  provádí testování IQ 
veřejnosti. Podpora rozvoje inteli-
gence dětí je jednou z hlavních čin-
ností od vzniku tuzemské pobočky. 
K řešení úloh Logické olympiády se 
v průběhu září 2024 přihlásilo také 
72 % žáků Základní školy Písnice, 
kteří úkoly řeší ve vyučování během 
měsíce října. Nechť mají dostatek 
odvahy a úkoly se jim daří!

Mgr. Milena Rážová
Foto: archiv ZŠ Písnice
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MČ Praha-Libuš pořádala v so-
botu 6. října od 14 hodin na 
fotbalovém hřišti v Písnici již 
po devatenácté podzimní akci 
Drakiáda.

Drakiáda se uskutečnila ve spo-
lupráci TJ Sokol Písnice a SDH Pís-
nice. I  přes deštivé počasí se nad 
hřištěm v Písnici vznášelo 63 draků. 

Soutěžilo se ve třech kategoriích: 
„Nejkrásnější drak“, „Nejoriginálněj-
ší drak“ a „Nejdéle létající drak“. Za 
každou disciplínu porota určila prv-
ní tři místa. Zajímavé ceny předával 
pan starosta Pavel Macháček a pa-
ní místostarostka Kateřina Turnová

Po celou dobu akce drobně mr-
holilo, ale ani toto neodradilo ná-
vštěvníky, kteří soutěžili. Přišli i  ti, 
kteří nesoutěžili s draky, jen tak po-
seděli s přáteli nebo využili dopro-
vodnou akci Den zdraví.

Letos jako každý rok byla připra-
vena „Stezka zdraví“, kde si děti 
mohly projít pět stanovišť, zasoutě-
žit si a něco zajímavého se o zdra-
ví dozvědět. Po nasbírání razítek ze 
všech stanovišť si vyzvedly drobné 
odměny. Nechyběly ani další zají-
mavé workshopy pro děti. Ty si tak 
vyzkoušely své dovednosti ve stán-
ku MŠ Ke Kašně a Rodinného centra 
Kuřátko. Vzhledem k deštivému po-
časí letos nedováděly na skákacím 
hradu, ale zato si mohly nechat na-
malovat různé motivy na obličej ne-

bo si opéct buřtíka. A pro zvídavěj-
ší byl přistaven hasičský vůz dob-
rovolných hasičů z Písnice, který si 
mladší návštěvníci pečlivě prohlédli. 

Nejen pro děti, ale i  pro dospě-
lé účastníky v rámci akce Den zdra-
ví byla připravena stanoviště, týka-
jící se zdraví a  zdravého životního 
stylu. K dispozici byl plně vybavený 
sanitní vůz s  ukázkou první pomo-
ci. Dále zde byla stanoviště s nutrič-
ním poradenstvím, mikromasážemi, 
konzultace s  optikem či prevencí 
rakoviny. Po velkém zájmu z minu-
lých let jsme opět měli na Den zdra-
ví stánek s  měřením stavu cévní-
ho systému, hodnocením intenzity 
a  hladiny fyzického a  psychického 
stresu. V šatně rozhodčích pak bylo 
stanoviště s dermatologickým pora-
denstvím, kde si lidé mohli nechat 
zkontrolovat svá znamínka. Celou 
akci zdokumentovala místní foto-
grafka paní Kristina Thaler. 

Děkujeme všem partnerům obou 
akcí, kterými byli: Občanské sdru-
žení Liga proti rakovině, nutrič-
ní poradkyně Gabriela Mádrová, 
TeamPrevent-Santé, s.r.o., Fitbee 
spol. s. r. o., Zdravotníci, s. r. o., Slow 
Food Prague, z.  s., NF Dar zraku, 
Šárka Fruncová, MŠ Ke Kašně, Ro-
dinné centrum Kuřátko, TJ Sokol 
Písnice a SDH Písnice.

Iveta Ouředníčková
Foto: Kristina Thaler

FOTOREPORTÁŽ

Drakiáda a Den zdraví
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KDYŽ Z RUINY  
POVSTANE ZÁZRAK

Rádi cestujeme na místa, kde se 
otevírají zámky a  hrady, které byly 
určeny na zbourání, a přesto se to 
nestalo. Díky lidem, kteří mají záměr 
a chtějí dokázat, že to stojí za to po-
prat se s  opravou, získávají další 
pokolení dílo již dané do původního 
stavu. Viděli jsme již několik tako-
vých zázraků, a to nás zase zlákalo. 
Byli jsme překvapeni – vidět z ruiny 
povstalý zázrak, například Třebeši-
ce u Kutné Hory v novém barokním 
kabátě.

Zámek vznikl výraznou přestav-
bou původní tvrze, kterou provedl 
v 16. století Adam Materna z Květ-
nic. Z tohoto období se zachovala 
větší část současné podoby sídla. 
Další úpravy v duchu baroka násle-
dovaly v  roce 1718 za Josefa Věž-
níka. Objekt získal mansardovou 
střechu a  plastické členění fasád. 
Po roce 1764 nový majitel Jan Ka-
rel Chotek sídlo využíval k hospo-
dářským účelům, pozvolna chátra-
lo. Až Vojtěch Vraný po roce 1924 
provedl modernizaci zámku. V  ro-
ce 1945 mu však byl zámek zkon-
fiskován a  dále byly prostory vy-
užívány pro archiv. Po roce 1989 
ho získal soukromý majitel, kte-
rý provedl kompletní rekonstrukci. 
V  současnosti se zde během ro-
ku koná řada uměleckých setkání 
a workshopů.

V  třebešickém zámku můžete 
pod jednou střechou obdivovat krá-
su renesanční architektury i moder-
ního umění, využívat komfortu ori-
ginálního hotelu stejně jako ochut-
návat plody biohospodářství. Châ-
teau Třebešice je totiž malý rene-
sanční venkovský zámeček s vlast-
ní farmou, nádherným komplexem 
venkovních stavení z  různých his-
torických období na rozlehlých po-
zemcích bohatých na vodní prvky 
a  nádherné zahrady. Vnitřní pro-
story zámku jsou zajímavou kom-
binací historické atmosféry, často 
se záměrně ponechanou patinou, 
doteků moderního umění a místně 
specifických instalací. Na zámku je 
možné se také ubytovat. 

Zámek vlastní dva italští kamará-
di. Využívali našich umělců a vytvo-
řili v  každém místnosti něco umě-
lecky nepřehlédnutelného. To se 
nám líbilo. Také jsme si říkali, že 
v jednom historickém období vlast-
nil zámek italský majitel.

Bylo to krásné. Zprvu jsme se do-
mnívali, že za nenápadnou branou 
zarostlou keři bude nějaká zchátra-
lina, ale užasli jsme.

A  to byl jen začátek. Patnáct ki-
lometrů odtud v restauraci Na Růž-
ku nás očekával oběd a dále zámek 
Křenín.

V  krásném, sluníčkem prosvíce-
ním parku jsme v dálce viděli opra-
vený zámek, který v minulém stole-
tí zakoupil se svým bratrancem pan 
Harapes starší. Jeho synovec, mistr 
baletu, měl možnost zámek navště-
vovat, vidět jeho opravy a  byl mu 
poskytnut pokoj s nejmilejšími před-
měty, fotografiemi, klavírem atd. Vi-
děli jsme mnoho věcí a pan průvod-
ce, místní profesor gymnázia, když 
viděl, jaký máme zájem, ukázal ješ-
tě několik dalších pokojů, které se 
zatím neotevírají veřejnosti.

Nasáli jsme historii, obdivovali ka-
ždý předmět a bylo toho dosti. Byli 
jsme pozváni také do místní cukrár-
ny, ale protože jsme na náměstí již 
měli objednáno, museli jsme pozvá-
ní odmítnout. Celé město bylo klid-
né, čisté. Je zde škola, gymnázium, 
kostel, hřbitov, lékař, dětská lékař-
ka, mateřská školka. Nikam se ne-
musí cestovat, vše mají v místě. Ko-
lik míst takové zázemí nemá…

Po kávě, dortíčku a zmrzlině jsme 
spokojeně nastoupili do autobusu. 
Sluníčko zašlo, zamračilo se, silný 
déšť se spustil a my si říkali, jako by 
se naše přání tří hodin hezkého po-
časí splnilo a teď nám bylo příjem-
ně i  s  pohledem z  autobusu, jako 
v pohádce.

TÝDENNÍ ŠUMAVA JEDINEČNÁ

Kdyby mi někdo předpověděl, že 
se budu snažit výletovat se seniory 
i na týdenní pobyty, nevěřila bych to-
mu. Stalo se tak – v Srní na Šumavě. 
A věřte, že práce to byla radostná.

Nejprve pochybnosti, zda se bu-
de líbit, potom radost, kterou pro-
jevovali účastníci, a  ze sluníčka, 
které hrálo prim. Již druhý týden-
ní pobyt ve společnosti milých li-
dí, kteří s námi cestovali nikoli po-
prvé, a bylo vidět, že si toho váží. 
Každý večer půlhodinka povídání, 
kde kdo byl, co viděl, co by dopo-
ručoval. Někteří ušli denně i 10–15 
kilometrů.

Šumava je místem jedinečné pří-
rody, nejrozsáhlejším územím toho-
to typu ve střední Evropě, místem 
pralesů, některé stromy pamatu-
jí vládu Lucemburků a  Jagellonců. 
V  těchto místech tlející dřevo dává 
svojí smrtí lesům výživu a nový život.

Národní park a  chráněná kra-
jinná oblast Šumava leží při jiho-
západní hranici ČR s  Německem 
a  Rakouskem. Šumava tvoří hlavní 
evropské rozvodí mezi Severním 
a  Černým mořem. Pro hlavní vod-
ní toky Šumavy – Vltavu a Otavu – 
je významnou pramennou oblastí. 
Převažuje zde vegetace lesní, kte-
rá se do dnešní podoby zformovala 
během dlouhého vývoje. Druhotné 
bezlesí vzniklo převážně extenziv-
ním zemědělstvím na odlesněných 
plochách. V  bezlesí je koncen-
trován výskyt většiny chráněných 
a  ohrožených druhů. Pro svůj vý-
znam byla Šumava v rámci sousta-
vy Natura 2000 vyhlášena za ev-
ropskou významnou lokalitu – nej-
větší v ČR. Unikátní fauna je vázaná 
na společenstva, která zahrnují řa-
du vzácných reliktních druhů sever-
ského původu. Z velkých predátorů 
žije zde dnes vlk, kočka divoká, los 
evropský, z dalších pak tetřev hlu-
šec, datlík tříprstý, netopýr ušatý, 
perleťovec mokřadní…

Šumava byla pro svoji lesnatost 
a  neprostupnost s  četnými rašeli-
ništi přirozeným hraničním územím 
s  malým osídlením. Charakter šu-
mavské krajiny i  dnes dotváří ně-
které dochované drobné historické 
objekty – kříže, boží muka, kapličky 
a další památky. Obyvatelé ve vyš-
ších místech jsou zdravější a netrpí 
městskými nemocemi a dožívají se 
vyššího věku. Proto i  pobyt našich 
seniorů s  každodenním pohybem 
na vzduchu přináší osvěžení a zlep-
šené dýchání.

A kam pojedeme v příštím roce? 
O  kousíček dál, ale bude to opět 
Šumava.

OSLAVA DNE SENIORŮ

Den seniorů jsme oslavili v Klubu 
Senior MČ Praha-Libuš s libušskými 
a písnickými.

Přišel pan starosta a  paní mís-
tostarostka s dárky a květinami, ob-
čerstvením, přípitkem a  přáním, ať 
se nám v klubu daří. A hlavně zdraví 
a klidná léta.

Na oplátku bylo na místě podě-
kování za to vše, překvapení i  dá-
rečky a také za 25 let možnosti vy-
užívat místnost klubu s  topením, 
kuchyňkou a toaletou. Moc si toho 
vážíme.

Poděkování zaznělo i  za naše 
zpěvačky, které každé úterý také 
tuto místnost se souhlasem měst-
ské části užívají; víme, jak jsou rá-
dy, proto jsou ochotné zazpívat 
tam, kde nás místní úřad bude po-
třebovat. Nejblíže to bude 30. listo-
padu a 1. prosince – vánoční koledy 
u stromečků.

Poděkování proběhlo i  na výbo-
ru klubu, kam paní místostarostka 
neopomněla přinést neuvěřitelně 
krásné kytice.

Tak se nám oslava vydařila a věř-
te, že si toho všeho moc vážíme.

Děkujeme též humanitnímu od-
boru, který se ujal rozdávání všeho, 
co bylo potřeba.

Zdena Prchlíková
Foto: Vlastimil Kudrna

Klub Senior
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PĚŠKY DO ŠKOLY 

S rostoucí automobilovou dopra-
vou přichází nejen zvýšená zátěž 
pro životní prostředí, ale také vyšší 
riziko pro děti pohybující se v  blíz-
kosti škol a  školek. V  rámci celotý-
denní iniciativy jsme se v  týdnu od 
16. do 20. září v mateřské škole Lo-
jovická zapojili do akce Pěšky do 
školy, pořádanou organizací Pěšky 
městem. V průběhu celého týdne se 
děti s rodiči a učitelkami snažili pod-
porovat a  využívat alternativní způ-
soby dopravy a zvolené způsoby za-
znamenávali za pomoci samolepek 
do docházkové listiny i přímo na in-
ternetové stránky projektu. Na závěr 
celého týdne pak byly děti odměně-
ny za svou snahu připínací plackou. 

V rámci celé akce jsme měli jedi-
nečnou příležitost setkat se s přísluš-
níky Policie ČR. Policisté si pro děti 
připravili několik stanovišť s pestrým 
programem plným zajímavých akti-
vit a ukázek. Děti měly možnost pro-
hlédnout si techniku a vybavení, což 
zahrnovalo nejen uniformy a výstroj, 
ale také různé pomůcky, které poli-
cisté používají při své práci.

Velký zájem vzbudila policejní au-
ta a  možnost vyzkoušet si prostor, 
ve kterém se převážejí opravdoví 
zločinci. Součástí programu byla ta-
ké dovednostní dráha, kterou děti 
mohly absolvovat na vlastních od-
rážedlech, koloběžkách a  kolech. 
Policisté dětem vysvětlili, jak správ-

ně a bezpečně jezdit, a děti si moh-
ly vyzkoušet své dovednosti v pra-
xi. Nechyběl dokonce ani opravdo-
vý radar k měření rychlosti.

Velké poděkování patří panu ma-
joru Janu Krátkému za zprostřed-
kování a všem příslušníkům Policie 
ČR, kteří si i  přes náročný pracov-
ní program a  obtížnou situaci způ-
sobenou povodněmi našli čas, aby 
potěšili děti a předali jim svoje zna-
losti. Věřím, že jejich návštěva byla 
pro děti nezapomenutelným zážit-
kem a přispěla k jejich bezpečnost-
nímu povědomí.

Kateřina Černá

TÁBORÁK V LOJOVICKÉ

Jako již tradičně proběhlo první 
říjnové úterý v mateřské škole Lojo-
vická setkání u táboráku. Ačkoli se 
zdálo, že počasí nám nebude přát, 
těsně před začátkem vykouklo slu-
níčko a vytvořilo ideální atmosféru.

Díky finanční podpoře měst-
ské části Praha-Libuš si děti mohly 
u paní kuchařky vyzvednout buřtík 
k opečení a díky sponzorskému da-
ru sluníčkových prarodičů i  pitíčko 

zdarma. Hodné maminky napek-
ly nejrůznější dobroty, které do na-
ší cukrárny přilákaly nejen děti, ale 
i dospělé. K dispozici byly i krásné 
výrobky dětí – podzimní lampiony, 
pavoučí piškoty, jablíčka v  čokolá-
dě, pečení „šneci“, podzimní obráz-
ky i skřítci k výzdobě truhlíků,… Vy-
brat si mohl opravdu každý a v přá-
telské atmosféře jsme se rádi setka-
li také mimo zdi školky. Velmi nás 
potěšila také shledání s  rodinami 
bývalých žáčků. Opékalo se, poví-
dalo se, smálo se, děti běhaly po 
zahradě a  plnily úkoly plotové hry 
a  táborákové hledačky, takže od-
poledne uteklo jako voda, až přišel 
čas se rozloučit. 

Odpoledne jsme si moc uži-
li a věříme, že i ostatní. Těšíme se, 
že se za rok zase sejdeme a proži-
jeme další krásné chvíle plné smí-
chu a radosti.

Kateřina Černá

NÁVŠTĚVA RUDOLFINA

Na začátku října jsme se s před-
školními dětmi vydali na první vlasti-
vědnou vycházku. Naším cílem byla 
návštěva překrásné budovy Rudol-

fina a vzdělávací pořad Rudolfínek: 
Malé (nejen) hudební řádění.

Celým programem nás prová-
zely paní lektorky Lucie Hlavičko-
vá a Lenka Hornová. Obě pak děti 
postupně seznámily s  několika hu-
debními nástroji, do jejichž zvuku 
se také mohly zaposlouchat. Prová-
zely nás po celé budově Rudolfina. 
Měli jsme možnost nahlédnout do 
hlediště, navštívit prezidentský sa-
lonek, kde měla paní lektorka Len-
ka pro děti připravené hudební há-
danky. Z pohodlných sedadel z bal-
konu s krásným výhledem jsme ob-
divovali výzdobu celého sálu a  ta-
ké se zaposlouchali do kouzelného 
zvuku varhan, na které jen pro nás 
paní lektorka Lucka zahrála. Nako-
nec měly děti možnost vstoupit i na 
jeviště, kde vytvořily velký orchestr 
a pod vedením dirigentky Lucky „za-
hrály“ melodii ze Smetanovy Vltavy. 
Odměnou jim byl velký potlesk.

Návštěva Rudolfina v  nás zane-
chala hluboký dojem a v budoucnu 
se tam jistě vrátíme.

Marie Holerová,  
učitelka MŠ Lojovická

Foto: Petra Dufková,  
archiv MŠ Lojovická

MŠ Lojovická
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V rámci projektu #BeActive So-
kol spolu v pohybu 2024, který 
se snaží propojovat lidi všech vě-
kových kategorií pomocí pohy-
bových aktivit napříč celou Čes-
kou republikou, pořádal ve čtvr-
tek 26. září T. J. Sokol Libuš již 
16. ročník tradiční akce Sokolení.

V libušské sokolovně bylo připra-
veno sedm stanovišť, kde si malí 
i velcí účastníci mohli vyzkoušet růz-
né pohybové dovednosti a  využít 
tělocvičné nářadí, náčiní a sportovní 
pomůcky, které jsou k dispozici v tě-
locvičně (trefovaná = jemná motori-
ka, koordinace oko-ruka; lakrosové 
dovednosti; sestava hrazda  =  po-
hyb ve výškách, zvýšená zúžená 
plošina, úchopy s palcem v opozici; 
sestava míčovky  =  míčová průpra-
va, hod obouruč/jednoruč, 2 úcho-
py míče; sestava gymnastika = akro-
bacie, základy gymnastiky, zpevně-
ní, zvýšená zúžená plocha; sestava 
gymbally  =  technika odrazu, opora 
o paže, výskoky/seskoky, koordina-
ce cviku; sestava lavičky = frekvenč-
ní chůze/běh/skok + plazení). 

Po splnění úkolů na jednotlivých 
stanovištích a předložení vyplněné 
kartičky obdržely děti drobné od-
měny a  diplom malého sportovce. 
Libušská sokolovna odpoledne oži-
la 90 dětskými účastníky akce a je-
jich doprovodem a  tradičně se zú-
častnila velká skupina dětí ze škol-
ní družiny při ZŠ v Písnici a skupina 

dětí ze školní družiny při ZŠ Meteo- 
rologická, které doprovázely paní 
vychovatelky.

Velký dík patří cvičitelům a  čle-
nům jednoty, kteří se na přípravě 
a samotném průběhu akce podíleli. 

Odpoledne strávené sportová-
ním a  zábavou se vydařilo a  dle 
ohlasů účastníků se líbilo a děti od-

cházely spokojené. Některým se 
z tělocvičny domů ani nechtělo. 

Těšíme se na další setkávání při 
cvičení v libušské sokolovně.

Vladimíra Tomášková,  
T. J. Sokol Libuš

Foto: Radka Memis,  
T. J. Sokol Libuš

Sokolení – sportovní odpoledne  
pro děti a dospělé

NEJMLADŠÍ FOTBALISTÉ

Fotbalový klub na Libuši se nově 
stará i o předškolní děti přibližně od 
5 let. Dvakrát týdně, v pondělí a ve 
čtvrtek, od 16 do 17 hod. se o ně sta-
rá nový tým trenérů a trenérek, kte-
rým se práce s dětmi stala skuteč-
nou zábavou a nejen povinností. 

SOUSTŘEDĚNÍ PŘÍPRAVEK

Starší školní děti již hrají pravidel-
né soutěže a  zápasy každý týden 
podobně jako dospělí a trénují vět-
šinou třikrát týdně v  odpoledních 
hodinách na našem travnatém hři-
šti, případně na umělé trávě hned 
vedle hřiště. Letos byli kluci a holky 
z přípravek ve věku 7–11 let na spo-
lečném soustředění v obci Loutí ne-
daleko Slapské přehrady. Soustře-
dění se zúčastnilo celkem 70 dě-
tí v doprovodu 10 trenérů a všichni 
si pobyt moc pochvalovali. Kromě 
fotbalu si kluci vyzkoušeli hasič-
skou techniku dobrovolných hasičů 
z  Chodova, kteří nám po domluvě 
na závěr odpoledne uspořádali pa-
rádní pěnovou koupel na louce za 
ubytovnou. Navštívili jsme také no-
vý aquapark v  nedalekém Měříně 
a  zámek v  Jablonné nad Vltavou. 
Ohlasy byly velice pozitivní a  na 
příští rok budeme muset objednat 

o trochu víc pokojů, abychom uspo-
kojili zájem všech dětí, které se bu-
dou chtít přihlásit a absolvovat po-
dobně příjemný fotbalový týden.     

Jiří Babák
Foto: archiv SK Libuš

SK Libuš 
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Již po jedenácté se park Kamýk 
nadechl veselostí a dobrým jíd-
lem při oblíbeném open air festi-
valu Jablkobraní v pátek 20. září.

Již před patnáctou hodinou láka-
la skupina Drum Flow první návštěv-
níky festivalu spontánním bubnová-
ním. Všechny workshopy a  stánky 
byly připraveny a  festival následně 
slavnostně zahájil starosta MČ Pra-
ha-Libuš Pavel Macháček a starosta 
MČ Praha 12 Vojtěch Kos. Následo-
valo nepřetržité pásmo tance a zpě-
vu až do večerních hodin, kdy na pó-
diu vystoupila kapela Bylo nás pět.

V  rámci festivalu moderátoři vy-
hlásili soutěž pro děti i  dospělé 
v pojídání koláčů na pódiu. Stateč-
ní vítězové i všichni účastníci si od-
nesli tekuté jablečné občerstvení. 
Proběhla také tradiční soutěž pro 
místní šikovné pekařky a  pekaře 
o  nejlepší jablečný koláč dle jaké-
koli světové receptury. Odměnou 
pro vítězku, kterou se již poněkoli-

káté stala paní Marie Vrňatová, by-
la pečená kachna s  dvěma druhy 
knedlíků a dvěma druhy zelí. 

V  průběhu odpoledne na pó-
diu zatančily ladné Persian Divas 
nádherné orientální tance a dětská 
skupina Fusioon ze spolku Double 
Cookies předvedla streetdance. Di-
váky přizval ke kouzlení iluzionista 
a  kouzelník Stanislav Jílek. Násle-
dovalo vystoupení skupiny Excelent 
Dance Group ve stylu K-Pop a  ta-
nečníků ze spolku Kintari, kteří di-
vákům předvedli tradiční indonéské 
a  orientální tance. V  programu dá-
le vystoupila skupina Džerelo, která 
představila tradiční ukrajinské zpěvy 
a tance, dětský sbor Rolnička Praha 
zazpíval české lidové písně, děti ze 
spolku Sokol Libuš předvedly kou-
zelné taneční a baletní vystoupení. 

O  zábavné odpoledne pro ma-
lé návštěvníky se postaralo mnoho 
známých i nových stánků. Oblíbené 
mozaiky od Aleše Herzoga, stánek 
Rodinného centra Kuřátko, zdobení 

perníčků u Perníčkových, aranžérie 
do klopy od Společnosti E, parkur 
s Hravým koníkem, mini stavebnice 
od Tate-wear. Děti si zasportovaly 
s klubem Florbal Sparta a spolkem 
POCTA, který pro malé cyklisty při-
pravil velké množství překážek. Vel-
kou radost všem přítomným udělala 
kočovná herna od Sládkovny, kde si 
velcí i malí vyzkoušeli netradiční hry. 
Velký zájem byl i  letos o  malování 
na obličej, které zajistily dvě malíř-
ky. Za splnění některých aktivit děti 
dostávaly razítka do soutěžních ka-
ret, za vyplněnou kartu obdržel kaž-
dý malý návštěvník dárek od měst-
ské části Praha-Libuš a Praha 12. 

Po celou dobu byly k  dispozi-
ci stánky s  cizokrajným i  českým 
občerstvením. 

Akce se vydařila, zájem byl veli-
ký. Všichni, kdo přišli, od nejmen-
ších po nejstarších, ať již Češi, ne-
bo cizinci, si dopřáli dobré zábavy 
spolu se svými sousedy, známými 
a přáteli ze škol a školek.

Jablkobraní bylo pořádáno 
v  rámci realizace projektu „Podpo-
ra integrace na území MČ Praha-Li-
buš v roce 2024“ s finanční podpo-
rou Ministerstva vnitra ČR a  měst-
ské části Praha 12. 

Rádi bychom poděkovali účast-
níkům a všem, kteří se na přípravě 
akce podíleli nebo k jejímu uskuteč-
nění jakkoli přispěli.

Termín příštího ročníku Jablko-
braní vychází na pátek 19. září 2025.

Lucie Chmelířová, OSŠ
Foto: Kristina Thaler

FOTOREPORTÁŽ

Jablkobraní v parku Kamýk
Rozšířenou fotoreportáž 
najdete na stránkách MČ 

Praha-Libuš
www.praha-libus.cz/

fotogalerie-mc

http://www.praha-libus.cz/fotogalerie-mc
http://www.praha-libus.cz/fotogalerie-mc


KRONIKA

U nás | 11/2024 | 15



TÉMA

16 | U nás | 11/2024

S absolventem ZŠ Meteorolo-
gická nedávného ročníku 2015 
jsme se poprvé setkali na naro-
zeninách bývalé paní učitelky 
této školy, paní Hany Klečáko-
vé. Také Josef Kokš je jejím bý-
valým žákem. Na oslavě za do-
provodu houslistky české filhar-
monie a zároveň své maminky 
přednesl Biblickou píseň a čes-
kou lidovou píseň Ach synku, 
synku. Profesionální výkon zpě-
váka Opery Národního divadla 
v prostorách školní třídy vzbu-
dil nemalou pozornost i obdiv 
přítomných. Nejmladšího člena 
operního souboru jsme proto 
požádali o rozhovor.

Co je v tyto dny pro Vás v práci 
aktuální?

Z  pohledu opery a  zpěvu? Se 
sborem Národního divadla momen-
tálně studujeme choreografii ope-
ry Šárka od skladatele Zdeňka Fi-
bicha. Na poslech je velmi pěkná 
a v našem podání se připravuje vel-
ká moderna. Z  pohledu zpěvu je 
pro mě aktuální dostat se výše a za-
řadit se do sólové dráhy. Proto na-
kupuji všechny možné klavírní výta-
hy z antikvariátu, nyní jich mám ko-
lem šesti sedmi a  pomalu se učím 
sólové role, protože bych se rád 
posunul dál. A je fajn mít v divadle  
– např. děláme také operu Tajem-
ství – vhled do zákulisí, jak fungují 
sóloví zpěváci. To je k nezaplacení.

U některých z nich vidíte, že ma-
jí trému do poslední chvíle, než vy-
jdou na jeviště, a to i když text umí 
na sto procent.

Mohou čtenáři znát některé Vaše 
kolegy, kteří již vystupují jako só-
loví zpěváci? 

Tito zrovna nejsou trémisté, ale 
pokud je čtenář znalý opery, může 
znát světově známého tenorového 
zpěváka Aleše Brisceina nebo basi-
stu Zdeňka Plecha či basbarytonis-
tu Adama Plachetku. 

Z pohledu naší městské části je 
však zajímavé Vaše jméno, neboť 
jste nejmladším členem souboru 
Národního divadla – začínal jste 
již v průběhu studia – a zároveň 
bydlíte na Libuši. Jak jste se sem 
dostal? 

Narodil jsem se tady, respektive, 
byl jsem na Libuš přivezen z porod-
nice. Mám zde kořeny, pocházím  
z  libušského rodu Ehrembergerů. 
V  letech 2006–2015 jsem navště-
voval ZŠ Meteorologická. 

Jaká byla Vaše cesta k hudbě 
a zpěvu? 

Odmala jsem sám chtěl hrát na 
nějaký hudební nástroj a  s  podpo-
rou rodičů jsem si zvolil violoncello,  

na které jsem hrál asi od svých čtyř 
nebo pěti let. Takže už ve školce 
jsem začal na čelíčko a lekce navště-
voval na hudebním gymnáziu na Žiž-
kově u  paní prof. Kočí. Violoncello 
mě sice bavilo, ale měl jsem poma-
lejší prsty a úplně dobře se mi nehrá-
lo. Přitom jsem se ve školce věnoval 
flétně a zkoušel jsem různé hudeb-
ní nástroje. Nakonec jsem přes kla-
vír, kytaru a pozoun skončil u zpěvu. 

„Náhoda je jako kamarád, který 
připravenému člověku vždy dopo-
může k jeho snům.“

Vy jste hrál také na pozoun? Jak 
jste se dostal k tomuto nástroji?

V osmi letech, když mi zemřel dě-
deček, jsem tak zdědil trombón či-
li pozoun. Začal jsem na něj zkoušet 
hrát a zhruba rok jsem s tatínkem na-
vštěvoval pana prof. Merhauta, aby 
mě připravil na střední školu – kon-
zervatoř Jana Deyla. Bavilo mě to, ale 
měl jsem i zde limity a omezení, kte-
ré mě brzdily. Ten největší limit však 
přišel v  pozdější době, kdy jsem se 
už věnoval také zpěvu. Začal mě trá-
pit trojklaný nerv, který je pro decha-
ře konečná. Mně se ale projevil tak 
z půlky, takže jsem mohl dostudovat 
trombón až do šestého ročníku. Pá-
tý a  šestý ročník je totiž na konzer-
vatoři Jana Deyla přípravou na vy-
sokou školu, resp. VOŠ. Já mohu te-
dy vyučovat trombón, ale živit se tím 
by pro mě bylo velmi obtížné a velmi 
bolestivé.  

Byl trombón dobrou průpravou na 
dýchání při zpěvu?

Dech je součástí každého ná-
stroje, to se netýká jenom zpěvu. 
Úplně u  každého nástroje musíte 
správně dýchat. Trombón byl pro 
mě velká příprava pro zpěv. Zpěv 
je nejnáročnější na dech. Zkoumá-
te svoje tělo, jak funguje a v jakých 
podmínkách, a to je nekonečný pro-
ces. Není to tak, že se něco naučí-
te a  je to definitivní. A  u  zpěvu to 
platí dvojnásob. Jistě víte, že když 
se nadechujete, pak fungují plíce, 
ale nadechnout se dá také do brá-
nice a nedávno jsem přišel na to, že 

se dá nadechnout do žeber a vlast-
ně rozšířit se jakoby plně. A jen dí-
ky konzultaci a pár hodinám zpěvu 
u paní prof. Pappové jsem zjistil, že 
se lze nadechovat do celého těla.

Při studiu dechu se dá tedy jít do 
velkých podrobností. Jak je důle-
žitá pro výuku technika zpěvu?

Zpěv se dá učit různými způsoby, 
ale pouze některé z  nich jsou pro 
tělo zdravé a  bezpečné. Světově 
známý a hojně používaný druh pě-
vecké techniky je např. belcanto, 
který umožňuje zpěvákovi i po še-
desáti letech zpívat volně a otevře-
ně, aniž by si poškodil hlasivky. Na 
druhou stranu dnes spousta zpěvá-
ků používá a vyučuje tzv. americkou 
školu zpěvu, která má velmi rychlý 
pěvecký postup, ale po 15–20 le-
tech zpěvu touto technikou si člo-
věk zničí hlasivky.

Zmínil jste, že se zpěvem jste za-
čal již v průběhu hry na nástroje. 
Zapojil jste se hudebně už na ZŠ 
Meteorologická?

Zpíval jsem si odmala, ale im-
pulzem pro mě byla pěvecká sou-
těž asi v 8. třídě základní školy. Ptal 
jsem se rodičů, zda se mohu přihlá-
sit, a  i  když mně moc nevěřili, tak 
jsem v 1. kole prošel dál a nakonec 
jsem vyhrál celou soutěž. Doma by-
li velice překvapeni a pro mě to byl 
jeden z  momentů, kdy jsem si ře-
kl, že to bude fajn se zpěvu nadá-
le věnovat. 

Během studia trombónu na kon-
zervatoři jsem objevil pěvecký sbor 
Ad libidum (z latiny Dle libosti) a by-
lo mi nabídnuto se zapojit. Dostal 
jsem v  jedné skladbě malé sólo, 
kde jsem měl za úkol zazpívat ten 
nejspodnější tón, a vyšlo mi to. Tam 
jsem chodil dva roky, než se obje-
vily problémy s trojklaným nervem. 

Ve zpěvu ale na rozdíl od nástroje 
pokračujete. Jak to bylo dál?

Na začátku pátého ročníku kon-
zervatoře, to jsme v roce 2019, jsem 
začal chodit na čtyřleté studium 
zpěvu. Avšak sehnat člověka z obo-
ru, zkušeného, aby vás vedl, je sko-
ro nadlidský úkol. Na konzervato-
řích učí lidé, kteří jsou třeba mediál- 
ně známí, ale nedokážou naučit 
hlas, který mám třeba já. Mám vý-
hodu v tom, že mám nízko položený 
bas. Jsem bas 2, ale dokáži došpl-
hat až do tenorových tónů a s takto 
velkým rozsahem umí pracovat bo-
hužel málo lidí. 

„Vnitřně mě naplňuje vědomí, že to 
dělám pro lidi, že na to přišli a že je 
to pobaví.“

Koho jste tedy našel a jak se Vám 
to povedlo?

Byl jsem na návštěvě u  známé 
mé maminky Madlenky Mickové, 
která je také houslistka a pedagož-
ka na Gymnáziu a Hudební škole hl. 
m. Prahy. Ta mě slyšela zpívat v Láz-
ních Libverda, kde jsem si zkoušel 
zpěv v  takovém malém amfiteátru. 
Doporučila mě k panu profesorovi 
Jaroslavovu Mrázkovi na zpěv. Ale 
začal první rok covidu a výuka prv-
ního ročníku probíhala pouze onli-
ne, což mě nikam neposunulo. Přes 
počítač či telefon se o zpěvu mno-
ho nenaučíte, a dokonce jsem uva-
žoval, že se zpěvem skončím. Ale 
v druhém roce, kdy jsem současně 
dokončil konzervatoř s trombónem 
– a po jejím dokončení na ní rovnou 
začal pracovat na vrátnici –, jsem 
se učil zpívat a začal studovat árie. 
Kombinoval jsem práci se studiem. 

Druhý rok jsme se s profesorem 
Mrázkem učili vše znova, ale začalo 
mě to bavit, protože už jsme studo-
vali árie i pohyb a propojovat zpěv 
s  herectvím. Ve třetím roce studia 
se mi již povedlo dostat do Národ-
ního divadla konkurzem na pozici 
bas 2. Ve čtvrtém ročníku jsem se 
již připravoval na absolventský kon-
cert, který se povedl, a to mi otevře-
lo dveře k dalšímu vzdělávání. 

To znamená, že po dvou letech 
studia ve Vašich 22 letech jste se 
stal součástí naší největší operní 
scény. Kdy jste nastoupil do sou-
boru na plný úvazek?

Od 1. září roku 2023 jsem nastou-
pil do Národního divadla jako bas 2 
na plný úvazek. Dříve jsem nemohl, 
protože jsem nechtěl paní ředitelce 

Josef Kokš – Mým cílem je zahraniční opera

Narodil se 10. září 1999 v Praze 
a už od útlého věku bylo jasné, 
že hudba a práce s audiovizuál-
ní technikou bude jeho život. Má 
velký nadhled k  životu, a  proto 
ho mnozí vidí jako usměvavého 
a dobrosrdečného člověka. Sám 
se rád prezentuje jako zvídavý 
člověk s chutí objevovat nové vě-
ci a získávat tak cenné zkušenos-
ti. Baví ho poslech hudby, sledo-
vání videí, vaření, pěstování, ces-
tování a dlouhé procházky v lidu-
prázdné přírodě.  
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konzervatoře utéct z vrátnice. Jak ří-
kala, sehnat někoho kvalifikovaného 
na to místo je těžké a  já jsem jako 
bývalý student věděl o škole mnohé. 

„Když musím být v divadle, tak jsem 
v  divadle, a  když nemusím, tak 
jsem doma a učím se do divadla.“

V Národním divadle máte tedy za 
sebou první rok působení. Co vše 
jste za tu dobu stihl nazkoušet? 
Laicky bych tipoval 2–3 opery.

Z  pohledu diváka, který není 
„v oběhu“, to vypadá strašně jedno-
duše, ale v podstatě, když nastupu-
jete, tak naskakujete do rozjetého 
vlaku, kdy divadlo už hraje mnoho 
her, které musíte doplnit. 

Měl jsem výhodu, že jsme na-
stupovali čtyři. Pořádají se schůz-
ky s  panem sbormistrem, který 
přezkušuje, co jsme se naučili do-
ma. Zpívá se v různých jazycích a za 
ten rok jsem nazkoušel okolo dese-
ti představení včetně choreografie.

Takže kromě zpěvu a jazyků je 
tam ještě pohyb na jevišti. Jak 
v tak náročné přípravě vypadá 
Váš všední den?

Když mám volný den, věnuji se 
svým aktivitám, psům, ale vezmu 
si tak na hodinku dvě operní árie 
a  projedu si je s  klavírem. Cvičím 
v  jaké poloze je zpívat, jak hlasitě, 
v jakém tónu. 

Když mám pracovní den, tak rá-
no jdeme na zkoušku jedné opery 
a večer na samotné představení ji-
né opery. Osmihodinová pracov-
ní doba u nás nefunguje. Máme to 
úplně jinak nastavené. Když máme 
být v divadle, tak jsme v divadle. Po-
čítá se s  tím, že když tam pracuje-
te, tak musíte být připraven. Např. 
opera Libuše je jedna z nejtěžších 
na sborové zpěvy a je třeba ji cvičit 
o něco více.

„Klidně můžeme mít ráno zkouš-
ku na Šárku, odpoledne může být 
představení Carmen a večer další, 
třeba Libuše.“

Vím o Vás, že děláte videa. Zvlá-
dáte je i při současném, již tak do-
sti plném programu?

Dělám to stále a obvykle ve svém 
volném čase nebo mimo studijní 
čas. Odmala jsem rád zkoušel a tes-
toval kamery a zakotvil jsem u So-
ny. Někdy kolem roku 2012 jsme 
se spolužáky začali sledovat Take-
šiho hrad, díky kterému mě kama-
rád přivedl na YouTube. Tehdy za-
čínali youtubeři. Bavil mě ten prin-
cip, vzít si kameru a něco si natočit, 
a tak jsem sám začal natáčet videa. 
Takto jsem tvořil asi deset let a kaž-
dý měsíc jsem se snažil vydat nové.

„Pomáhá mi tatínek, protože sehnat 
dobrého kameramana není snadné 
a on je také v tomto směru zběhlý.“

Váš YouTube kanál obsahuje nyní 
tři nedávná videa. Vy jste dřívější 
tvorbu smazal?

Ano, té jsem se úspěšně zba-
vil. Dělal jsem recenze na airsofto-
vé zbraně a měl jsem komunitu sle-
dovatelů. Ale nedařilo se mi přejít 
na jiné téma, což jsem si již velmi 
přál. Proto jsem s původním zamě-
řením skončil a  nyní dělám zábě-
ry z  kvadrokoptéry a  chci přidávat 
i  ukázky zpěvu a  mít svůj osobní 
YouTube kanál. Snažím se tedy kom-
binovat věci, které jsem se naučil.

„Mám hodně koníčků a  zájmů 
a  patří mezi ně i  vaření. Dnes už 
si hraji s ingrediencemi a vyhledá-
vám speciality. Troufám si říct, že 
už umím uvařit dobrá jídla.“ 

Kdy jste se rozhodl že budete zpě-
vákem a nikoli Youtuberem nebo 
vrátným?

To, že chci být zpěvákem, jsem si 
potvrdil, když jsem udělal konkurz 
do externího sboru Státní opery. To 
bylo ještě před Národním divadlem, 
ale již při studiu u pana prof. Mráz-
ka. Tam jsem se mohl podívat, jak 
se opera dělá a měl jsem možnost 
si zazpívat v opeře Aida od sklada-
tele Giuseppe Verdiho. To mě pohl-
tilo a velký podíl na tom měl i pan 
prof. Melichar, který mi umožnil do 
tohoto světa nahlédnout.

Pocházíte z muzikantské rodiny. 
Prozradíte, na co hrají a kde pů-
sobí Vaši nejbližší?

Maminka se jmenuje Jitka Kokšo-
vá a hraje na housle v České filhar-
monii. Tatínek Tomáš Kokš hraje 
první housle ve Státní opeře a mo-
je sestra Helena Stará hraje na hou-
sle v  Českém rozhlasu. Můj švagr 
Alexandr Starý je vynikající klavírista. 

Oslovuje Vás oblast populární 
hudby nebo muzikálu? Chtěl bys-
te v něčem takovém působit?

Muzikál by mě lákal, protože je 
o  zpěvu i  herectví. Mám reference 

od kamaráda z muzikálu Noc na Karl-
štejně, který mi vyprávěl, jaká je to zá-
bava. Mně osobně by se nejvíce za-
mlouvala role arcijáhna z  filmu Zvo-
ník u Matky Boží. Nejtěžší je se vtě-
lit a vcítit do dané postavy nebo role, 
a to platí jak u oper, tak i muzikálů. My-
slím ale, že pokud někdy začnu dělat 
muzikál, přestanu zpívat v opeře. 

To zřejmě zatím nehrozí, jak jste 
již na začátku rozhovoru uvedl, 
směřujete k sólové dráze. Je ně-
co víc, co se Vám jako zpěváko-
vi opery Národního divadla může 
v oboru podařit? 

Zahraniční opera. Kdyby se mi po-
dařilo získat nějakou roli sólovou, ať 
již v  Národním divadle, nebo  třeba 

v krajském divadle, tak by to pro mě 
byl velký úspěch a nastartování sólo-
vé kariéry, kterou si přeji. Přesto bych 
rád časem uspěl i v zahraničí. Jeden 
z důvodů je i ohodnocení pracovníků 
divadla neboli finanční stránka, která 
je v České republice, co se týká kul-
tury velmi žalostná a málokdo si do-
káže představit, kolik práce a úsilí se 
skrývá za nastudováním jedné opery. 
Abych mohl dělat operu profesionál-
ně tak, jak bych chtěl, musím do za-
hraničí. Nejvíce se mi líbí Norská ope-
ra, kde je skvělá scéna, kolektiv i vy-
soká profesionalita, a hlavně zaslou-
žené finanční ohodnocení na úrovni. 

Rozhovor připravil: Matěj Kadlec
Foto: archiv Josefa Kokše

Na tomto odkaze můžete vidět 
oficiální video konzervatoře Jana 
Deyla, kde se Josef Kokš uplat-
nil jako průvodce prohlídkou, ale 
také jako střihač, zvukař nebo 
scénárista. Za kamerou stál jeho 
tatínek, od kterého má základy 
techniky. 

• • • • •••

MČ Praha-Libuš ve spolupráci 
s Lhoteckou farností pořádá koncert 

v 
ose s 

v kostele na Lhotce 

neděle 10. 11. 2024
17-18 hod.
Kostel Panny Marie Královny míru 
Lhotka 330/36, Praha 4 – Lhotka 

Vystoupí 
Josef Kokš - zpěv, člen Sboru Národního divadla v Praze 

Jitka Kokšová - housle, členka České filharmonie 
Jitka Marešová - varhanice, pedagožka na AMU a Ped. f. UK v Praze, 

vystupuje v Čechách i v zahraničí 

Program 
Johann Sebastian Bach - PRELUDIUM C major, BWV 553 (organ) 

Francesco Maria Veracini - SONATA A minor (violin, organ) 
Alessandro Stradella - PIETA, SIGNORE (bas, organ) 
Tomase Aalbinoni - ADAGIO G minor (violin, organ) 

Francesco Provenzale - ARIA DI ARMIDORO (bas, organ) 
Johann Sebastian Bach - TOCCATA D minor (organ) 

Jakub Jan Ryba - AVE MARIA (bas, organ) 
Johann Sebastian Bach - AIR - SUITE No. 3 (violin, organ) 

Antonín Dvořák - BIBLICAL SONG (bas, organ) 
Jules Massenet - MEDITATION (violin, organ) 

Franz Schubert - AVE MARIA (bas, violin and organ) 
Cesar Franek - PANIS ANGELICUS (bas, violin and organ) 
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Vážení přátelé! Co si asi mů-
žeme připomenout, když již 
nastal lezavý podzimní měsíc 
listopad? 

Hned 1. 11. má výročí svého úmr-
tí v  roce 1894 známý český cesto-
vatel, sběratel, podnikatel i buditel, 
zakladatel pražského Muzea asij-
ských, afrických a  amerických kul-
tur (nyní Náprstkovo muzeum) Vojta 
Náprstek, nar. 17. 4. 1826 v hostin-
ské rodině v Tuchlovicích a do do-
spělosti používající německou vari-
antu svého jména Adalbert Finger-
hut. Po absolvování akademické-
ho gymnázia odešel studovat prá-
va do Vídně, ale odsud pro anga-
žování v  revolučním roce 1848 byl 
nucen prchnout i  se svou tehdejší 
přítelkyní do zahraničí, a sice až za 
velkou louži – do USA. Zde se mu-
sel pořádně otáčet a působil v celé 
řadě profesí. Zakotvil až jako knih-
kupec. S domovem byl spojený ne-
přetržitým kontaktem se svojí mat-
kou Annou Náprstkovou. Když se 
v  roce 1858 mohl vrátit domů do 
Prahy, tak s její pomocí přetvořil ro-
dinný hostinec „U Halánků“ na pra-
vé centrum českého obrozenecké-
ho hnutí. Nejdříve v  jeho prosto-
rách zřídil roku 1862 České průmy-
slové muzeum. To již dva roky byla 
jeho přítelkyní sl. Josefa Křížková 
(*8.  10. 1838–†13. 9. 1907), pražská 
rodačka, jež v  hostinci fungovala 

jako tzv. stoličná čili se zaučovala. 
Byla po celý život dámou velmi ak-
tivní a stala se Vojtovou další život-
ní oporou. On se zpočátku trochu 
pomaleji rozhoupával, a tak to k je-
jich svatbě dospělo až 25. 2. 1875. 
Mezitím budovy hostince i  muzea 
radikálně přestavěl a  též po celou 
dobu pilně využíval svých zámoř-
ských kontaktů a  pro muzeum tak 
získával nejrůznější exponáty. Byl 
po celou dobu znám jako důsled-
ný vlastenec! Spolupracoval nejen 
s  dalšími českými cestovateli své 
doby, jako byli Emil Holub či Enrico 
„Stanko“ Vráz, ale i  s  osobnostmi 
známých jmen (např. Julius Zeyer 
či Bedřich Hrozný). Ke konci života 
si jako pokrokář přál své zpopelně-
ní, což nebylo ale v  tehdejším Ra-
kousku-Uhersku povoleno. Takže 
po jeho smrti musely být jeho ostat-
ky k tomuto aktu převezeny do ně-
mecké Gothy. Náprstkovo manžel-
ství zůstalo bezdětné, ale zbylo po 
něm jiné „dítě“ – muzeum, pro kte-
ré nastřádal tisíce exponátů, 18 000 
fotografií a přes 46 000 knih. Úcty-
hodný výkon! 

2. 11., tak, jako každý rok, je v du-
chu pravěkého keltského svátku 
Samhainu a  dalších pradávných 
tradic, věnován Památce našich 
zemřelých. Do křesťanského há-
vu upravil tento svátek známý opat 
kláštera ve francouzském Cluny sv. 
Odilo (*962–†1048). Opatem se zde 

stal v roce 994 a roku 998 překryl 
lidmi stále slavený Samhain (též 
svátek zemřelých, při kterém se za-
palovala světélka), vyhlášením no-
vého křesťanského svátku Duší ze-
mřelých. Stal se tak jejich patronem, 
a také pomocníkem proti žloutence. 
Byl znám i jako úspěšný smiřovatel 
sporů – prostě šikovný pán. 

4. 11. slaví svátek Karlové i Karlič-
ky, přejeme všechno nejlepší! Svá-
tek je slavený na památku sv. Karla 
Boromejského, který má své výročí 
úmrtí v roce 1584. Je patronem ka-
techetů a nemocných s potížemi za-
žívání. Narodil se 2. 10. 1538 hrabě-
cí rodině u  Lago Maggiore. Vystu-
doval práva a  nastoupil prudce se 
rozvíjející kariéru. Tomu se nemusí-
me divit, vždyť jeho strýc byl papež 
Pius IV., leč odpovídající byly i jeho 
schopnosti. Funkci opata dokázal 
zastávat od 11 let! A od 16 let v tro-
jité kumulaci! Je zajímavé, že kně-
zem se stal o 4 roky později než ve 
svých 22 letech kardinálem. On byl 
ale nejen inteligentní, ale i  střídmý 
a rozdávající nemalé peníze potřeb-
ným, staral se i o nemocné, a to i při 
morové epidemii v  roce 1576. Po-
sléze na něj dolehlo totální vyčer-
pání, jemuž v roce 1584 ve svých 46 
letech v Miláně podlehl. Úcta k  je-
ho památce byla obrovská, a tak již 
roku 1610 došlo k jeho svatořečení.  

5. 11. je dnem, kdy roku 1414 
začal pověstný kostnický koncil 

a  roku 1874 zase I. ročník Velké 
pardubické. 7. 11. 1954 byla uve-
dena do provozu Slapská přehra-
da, v  roce 1994 pak pražský Do-
pravní podnik poprvé nasadil níz-
kopodlažní autobusy. 11. 11. je na 
památku vítězství spojenců v I. sv. 
válce slaven u  nás i  v  mnohých 
dalších zemích jako Den váleč-
ných veteránů. Jde ale i o svátek 
Martina z  Tours (*316–†397). Ten 
dříve míval přijíždět na „bílém ko-
ni“, tj. přinášet první sněžení. Opět 
ho ale požádám o  ponechání je-
ho dopravního prostředku ještě 
někde opodál, snad vyhoví... 17. 
11. máme státní svátek, Den bo-
je za svobodu a  demokracii, sla-
vený na památku studentských 
protestů proti německé okupaci 
v  Praze v  roce 1939. 19.  11. byla 
v roce 1994 zakončena tzv. 2. vlna 
kuponové privatizace, která ved-
la k  přesunu výrobních prostřed-
ků od státu do rukou soukromých 
vlastníků. 

25. 11. popřejme rozšířeným 
Kateřinám, tedy těm odvozeným 
od sv. Kateřiny Alexandrijské (cca 
*295–†311). 28. 11. 1414 byl v Kostni-
ci zatčen Mistr Jan Hus. 

Vážení přátelé, vám všem, ať zmí-
něným, či nezmíněným, patří naše 
srdečné všechno nejlepší. Krásný 
podzim!

Jaroslav Melichar,  
místostarosta MČ

Kalendářní střípky – listopad 2024

Skvělá knížka hlavně pro kluky, 
ale nejen pro ně.

Knihu nám představil Mikuláš Bá-
lek ze 4. B.

Kniha vypráví o  klukovi jménem 
Tomáš, který jel o  letních prázdni-
nách na fotbalový kemp s bývalým 
spolužákem Honzou. Je to veselý 
a  vtipný příběh o  přátelství kluků, 
kteří mají rádi fotbal. Zažili spoustu 
dobrodružství, třeba postavili bran-
ku z  klacků a  vyro-
bili vlajku, kterou jim 
ukradli kluci z  ved-
lejšího kempu, ale 
nakonec ji získali 
zpět. Je toho dale-
ko víc, ale nebudu 
vám to prozrazovat. 
Kdo má rád zábavu, dobrodružství 
a  fotbal, ten si to užije. Knihu na-
psala Markéta Bolfová a  je doplně-
na moc hezkými ilustracemi od Lu-
káše Fibricha. 

Přestože je Markéta Bolfová za-
čínající spisovatelka, už svou kniž-
ní prvotinou Kamarádi z naší ulice, 

kterou vydala v lednu 2022, zaujala 
malé čtenáře. Její knihy jsou vtipné, 
text srozumitelný a přiměřená délka 
obsahu – to vše ideální pro mlad-
ší čtenáře.

Připravila Mgr. Lenka Veisová
Foto: archiv ZŠ Písnice

Čtenářský klub

Kluk v kopačkách Lušťovka uličnice
Dnešní lušťovka nese název uli-
ce pojmenované po jihočeském 
městečku. 

Písnická ulice, jejíž jméno na-
jdete v 1. tajence, je dlouhá přibliž-
ně 80 metrů a nachází se v ní snad 
jen tři domy. Před připojením k Pra-

ze v roce 1974 se jmenovala (viz. 2. 
tajenka).

Ulice byla pojmenována pod-
le malého, avšak velice krásného 
městečka ležícího na řece Blanici 
nedaleko jihočeských Vodňan.

Martin Zikeš

1. tajenka 

Exploze A

Opak mladý B

Listnatý strom C

Placatý D

Vedro E

Vnitřnosti drůbeže F

Rozkaz G

Sezení pro myslivce H

2. stupeň měkký I

Vyčnělá hornina J

1 2 3 4 5

2. tajenka:

A1 B5 D4 H2 F1 E4 I5
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA V PRAZE,  
POBOČKA MODŘANY
Vazovova 3229/1

Otevírací doba
pondělí: 13.00–19.00
úterý a pátek: 9.00–16.00
středa a čtvrtek: 12.00–19.00

Výstava fotografií Ivany Frolíkové 
– Svítání/stmívání
4. 11.–28.11.

Pohádkové čtecí babičky
4. 11. od 15:00–17:00
Pohádkové čtecí babičky z organizace 
Mezi námi čtou dětem každé první pondělí 
v měsíci. Pojďte na chvíli zažít krásu 
mezigeneračního setkávání a udělat si 
vzájemně radost.

Kulturní klub Modřany
Bedřich Smetana a nejnovější publikace
14. 11. od 17:00–19:00 
V roce české hudby si tento velikán za-
slouží naši pozornost. Připomínka tohoto 
statečného, pracovitého génia není jen po-
vinnost, ale podělíme se i o radost, kterou 
Smetanova hudba stále přináší. Jste srdeč-
ně zváni na příjemné posezení s panem ge-
nealogem Zdeňkem Hornerem.

Příprava k talentovkám
11. 11. od 16:00–17:30 
Čekají tě talentové zkoušky? Přijď se připra-
vit a rozšířit si portfolio prací. Rozvíjet bude-
me tvou kreativitu, výtvarné dovednosti, cit 
pro tvorbu, schopnost sebereflexe atd. Na 
setkáních si vyzkoušíme jednotlivé výtvarné 
techniky a klasická témata.
Pozor! Je třeba si rezervovat místo na te-
lefonním čísle: +420 770 130 227, e-mailo-
vé adrese: modrany-vsichni@mlp.cz nebo 
osobně v knihovně.

Digitální poradna 
20. 11. od 13:00–15:00
Nevíte si rady se svým chytrým telefonem 
nebo tabletem? Nebo se chcete dozvědět, 
co je teď populární na internetu, a udržet 
tak krok se svým vnoučetem? Ukážeme 
vám, jak správně ovládat tablet nebo chytrý 
telefon a jak se bezpečně pohybovat na 
internetu.

Malba akrylovými barvami  
– Oblohou plnou hvězd
25. 11. od 16.30–18.00 
Přijďte si namalovat vlastní akrylový obrá-
zek a odreagovat se od běhu všedních dnů. 
Tentokrát bude naší inspirací vesmír. Malo-
vat budeme akrylovými barvami. Workshop 
je vhodný pro starší děti a dospělé. 
Pozor! Je třeba si rezervovat místo na te-
lefonním čísle: +420 770 130 227, e-mailo-
vé adrese: modrany-vsichni@mlp.cz nebo 
osobně v knihovně.

Na všechny akce vstup zdarma.

Barevné obrazy usínající 
přírody se mění v chladné 
tóny nastávající zimy. Ne-
nechme ještě podzim odejít, 
dejme mu šanci vyniknout 
v názvech knih.

Nabídka je rozmanitá a  ná-
zvy inspirativní. Nejvíc přeje 
podzim detektivkám: Na Pod-
zimní blues vás nepozve jen 
písničkář Karel Hašler, ale i Jar-
mila Pospíšilová se svou hrdin-
kou, překladatelkou Marií Ko-
vandovou, která při procházce 
u  rybníka najde zavražděného 
muže, ekologického aktivistu, 
jenž vystupoval proti zájmům 
místních podnikatelů. Na po-
vrch se však dostávají i  stará 
nepřátelství a ukazuje se, že na 
jeho aktivity lidé pohlíželi vel-
mi rozporuplně. Jiná hudeb-
ně znějící detektivka Podzimní 
boogie-woogie Jana Švancary 
rozvíjí zápletku, jež sahá dale-
ko za hranice moravské met-
ropole. Zkrachovalý provinč-
ní detektiv se dostane k  pří-
padu, který je na první pohled 
nad jeho síly. Osobní čest mu 
ale nedovolí nechat v  nesná-
zích bezbrannou mladou ženu, 
a  proto se pustí do rozplétání 
tajemství, které sahá do histo-
rie a  přivádí na scénu mocné 
nepřátele. Podzimní vraždu 
mají na svědomí hned dva spi-
sovatelé: zatímco psychologic-
ký román švédského novináře 
Monse Kallentofta ukazuje ži-
vot z té nejpochmurnější strán-
ky, knížka Frances Evesham ze 
série Vraždy v Somersetu s po-
licejním detektivem v  důcho-
du a majitelem venkovské hos-
pody Adamem Hennessym je 
v poklidnějším duchu – v idylic-
ké anglické vesnici Lower Hem-
brow se obyvatelé připravují na 
tradiční podzimní oslavy, jeden 

z místních farmářů a otec šesti 
dětí Joe Trevillian jednoho ve-
čera zmizí. Když se policejní 
detektiv pustí do vyšetřování, 
zjistí, že za zdánlivě neškodný-
mi vesnickými drby se skrývají 
věci daleko hrozivější. Podzim-
ní případ Anderse de la Motte 
je thriller oblíbeného švédské-
ho autora, v němž zkušená kri-
minalistka vyšetřuje několik de-
sítek let starý případ záhadné 
smrti mladíka, který noc před-
tím slavil spolu s kamarády ko-
nec posledního studentského 
léta. Zlověstný podzim zaha-
juje sérii americké autorky G. 
M. Malliet s  bývalým agentem 
MI5 Maxem Tudorem, který se 
nedávno stal vikářem v maleb-
né anglické vesničce Nether 
Monkslip. Na dožínkových slav-
nostech je zavražděna všeo-
becně neoblíbená předsedky-
ně ženského spolku a  vášnivá 
kritička všech obyvatel vesni-
ce. Každý z nich měl motiv, kaž- 
dého někdy urazila či ponížila. 
Čí pohár trpělivosti však nako-
nec přetekl? Těšit se můžeme 
na Podzimní děsy v  podobě 
povídek Agathy Christie. Vý-
znamný úředník ministerstva 
spravedlnosti a  svérázný de-
tektiv v Japonsku 11. století bu-
de na stopě hned několika zlo-
činům v  příběhu I. J. Parkera 
Smrt na podzimní řece. 

Nemalou část literatury s ná-
dechem jeseně tvoří romantic-
ké příběhy: Podzim, na který 
nezapomenu Robin Constanti-
ne vypráví o setkání dvou mla-
dých lidí, které spojuje kupa 
problémů, ale také odhodlá-
ní je zvládnout. Podzimní dar 
s  nádechem tajemna vyda-
la autorka Kateřina Kučerová 
vlastním nákladem. Na Bubny 
podzimu zahraje Američanka 
Diana Gabaldon ve čtvrtém díle 

dobrodružně-milostné série Ci-
zinka. Román pro ženy, v němž 
si hlavní hrdinka plní sen (vyu-
čuje tanec na Ostrově draho-
kamů a spolu se svými sestra-
mi vede rodinný hotel), nazva-
la Holly Martin poeticky Pod-
zimní nebe nad Rubínovými 
vodopády. Dobrodružství tro-
jice anglických studentů, kte-
ří v  rámci výměnného pobytu 
přijeli do jihobavorského zám-
ku Neuschwanstein na zdánli-
vě obyčejnou prohlídku, slibu-
je Luke Oscain v  Podzimním 
hvězdobraní. 

Do různých etap historie nás 
přenesou tituly Podzimní mlé-
ko Anny Wimschneider s auto-
biografickým vyprávěním pro-
sté bavorské selky a  jejího ži-
vota od 1. světové války až do 
70. let, Podzim v  Novém svě-
tě Svatoslava Gosmana s fiktiv-
ním příběhem o  americké ná-
vštěvě Antonína Dvořáka a  in-
spiraci, kterou tento pobyt pro 
jeho tvorbu znamenal, či Pod-
zimní čas mocné říše Jarmily 
Bednaříkové na námět z  jed-
né z nejdramatičtějších i nejza-
jímavějších etap světových dě-
jin – z doby, kdy v 1. polovině 5. 
století vrcholilo velké stěhová-
ní národů. Osudy Eleonory Ak-
vitánské zpodobnila Elizabeth 
Chadwick ve třetím díle trilogie 
s názvem Podzimní trůn.

Zkrátka Podzim je tady, Ml-
hu podzimních večerů nahra-
dí Podzimní sen, s brzkým sou-
mrakem se protáhnou Podzim-
ní stíny, v nichž se skryjí i Pod-
zimní mouchy, a  nepřijde-li 
Podzimní bouře, pak nastane 
Konec podzimu. Úspěšné Pod-
zimní syslení nejen knih přeje

Iva Karásková, Městská 
knihovna v Praze, pobočka Krč

Ve víru podzimních příběhů
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Klub Junior
www.klubjunior.cz 
kontakt: Ing. Lenka Koudelková, 604 273 968,  
kjunior@centrum.cz, Praha 4, Na Okruhu 1, 142 00

ZAŽIJME SPOLEČNĚ…

Aikidó Libuš opět srdečně zve 
všechny příznivce východní filoso-
fie, ale i úplné nováčky k již tradič-
nímu společnému zvukovému a vi-
bračnímu cvičení v tělocvičně Klubu 
Junior, které se uskuteční v neděli 
24. listopadu. Od rána bude možno 
zakusit nejrůznější dechové, me-
ditační, ozdravné a  jinak prospěš-
né cvičební postupy pod vedením 
specialistů s mnohaletou praxí. Ak-
ce vyvrcholí společným souzvukem 
samohlásek, tzv. baionšómjó od cca 

18 hod. Program ovšem zahájíme již 
v 8 hod. ráno. Více info a celý pro-
gram najdete na stránkách http://
ki-aikido-praha.cz/baionsomjo/ po-
př. facebooku. Toto unikátní cvičení 
má nyní v Libuši již desetiletou tra-
dici a  stále se těší značné oblibě, 
jak mezi místními, tak i  u  přespol-
ních. Přijďte také a poznejte blaho-
dárné účinky na vlastní kůži. Bude-
me se na vás těšit.

Michal Hájek, odborný lektor
Foto: archiv Klub Junior

Vážené seniorky, vážení senio-
ři, vážení spoluobčané, dovol-
te pozvat vás na další ze série 
edukačních vycházek s odbor-
ným výkladem – tentokrát Z Po-
hořelce na Nový Svět.

Malebný Nový Svět leží pod Praž-
ským hradem a je považován za nej-
krásnější místo v  Praze. Říká se, že 
Nový Svět je nejzlatější z celé Prahy. 
Jeho chudí obyvatelé chtěli svou bí-
du vynahradit zlatými názvy domů. 
Nový Svět proslul jako bydliště zají-
mavých osobností, jako byl např. dán-
ský hvězdopravec Tycho de Brahe, 
ale žili tady i mnozí výtvarníci, režiséři, 
spisovatelé a bohémové. Nový Svět 
je lákal už v 19. století, kdy ho popsal 
Jan Neruda a děj jednoho svého ro-
maneta sem umístil Jakub Arbes.

V  případě špatného 
počasí bude alternativ-
ním programem návště-
va kostela. 

Vážení spoluobčané, 
setkáme se ve středu 
20. listopadu ve 14 ho-
din na zastávce tramva-
je 22 a 23 „Pohořelec“. 
Těším se na shledání!

INTERNET PRO SENIORY 
JEDNODUŠE A PRAKTICKY

Chcete si vyhledat snadno a rych-
le ty správné informace? Rádi bys-
te si osvojili, jak dobře a  prakticky 
nakupovat? Ovládáte základy prá-
ce s počítačem a potřebujete občas 
poradit? Pokud jste si odpověděli na 
jedinou otázku „ano“, pak jsou naše 
podzimní počítačová setkání určena 
právě vám! Vlídné prostředí nabí-
zí vedle možnosti vzdělávání přívě-
tivou formou také pravidelný pobyt 
ve společnosti vrstevníků s podob-
nými zájmy i  prostor pro zajímavá 
a  smysluplná potkávání. Pro bližší 
informace volejte na tel. č.: 604 273 
968. Přijďte, těšíme se na vás!

Ing. Lenka Koudelková
Foto: archiv Klub Junior

Z Pohořelce  
na Nový Svět… Tradiční pochod  

na letiště Točná 
Vážení přátelé! Dovoluji si vás 

pozvat na další ročník již tradičního 
pochodu na letiště Točná.

Jde o  akci, primárně pořádanou 
DTJ Modřanka, při které jde ve stej-
ném čase jedna část pochodujících 
od komunitní zahrady v  Modřanech 
a druhá od zastávky MHD Sídliště Li-
buš. Společným cílem je pak areál 
letiště Točná, kde je ve spolupráci 
s  majitelem připravován další pro-
gram. Pravidelně lze očekávat po-
pulární besedu o historii létání i ví-
tané drobné občerstvení. Takže, 
8.  12. ve 12:30 přijďte k  zastávce 
MHD Sídliště Libuš, budu se na vás 
těšit... A vyrazíme!

Jaroslav Melichar, místostarosta MČ
Foto: web DTJ Modřanka, z. s.

Vyšlo nové číslo školního 
časopisu ZŠ Meteorologická 
Radar. 
První číslo 2. ročníku přináší 
např. rozsáhlý rozhovor 
s ředitelem školy Alexandrosem 
Charalambidisem.
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!ODVOZ STARÉHO 
NÁBYTKU NA 

SKLÁDKU!

Vyklízíme sklepy,  
byty, pozůstalosti, 

zahrady atd.

Naložíme a odvezeme 
nepotřebné věci 

za rozumnou cenu.

STĚHOVÁNÍ. 

Tel.: 773 484 056
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POMOC 
S POČÍTAČEM, 

SERVIS, PRODEJ 
A VÝUKA PŘÍMO 

U ZÁKAZNÍKA

s trpělivým učitelem, 
instalace WiFi, 

internetu, notebooků,
ladění TV. 

Doprava zdarma. 
604 806 516 (i SMS)

www.daro.cz
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www.praha-libus.cz/volna-mista

Informace k přihlášce 
a termín ukončení  
výběrového řízení 
naleznete zde:

Hledáme vedoucího 
odboru životního 
prostředí a dopravy
Městská část Praha-Libuš vyhlašuje 
výběrové řízení na klíčovou vedoucí pozici 
v oblasti řízení a správy životního prostředí 
a dopravy. Pokud máte středoškolské 
vzdělání a chcete aktivně přispět k rozvoji 
místní samosprávy, pak hledáme právě vás!

Nadělte radost dětem z dětských 
domovů.  Strom splněných přá-
ní  umožňuje lidem koupit vánoční 
dárek dítěti či mladému člověku ži-
jícímu v dětském domově bez mož-
nosti vyrůstat a trávit Vánoce ve své 
rodině. 

Od  11. 11. do 12. 12.  můžete na 
www.stromsplnenychprani.cz  
plnit přání dětí pohodlně a rych-
le přímo ze svého počítače, ne-
bo si můžete přání vybrat osobně, 
a to  od  16. 11. do 8. 12.  v obchod-
ním centru NOVO Plaza. Děkujeme 

Strom splněných přání

všem Ježíškům, kteří se do projek-
tu zapojí!

Katka Hrubá

„Vadí mi obecně podceňování di-
váků a toho, co snesou,“ říká scéná-
rista Matěj Podzimek, který se po-
dílel na scénáři k  úspěšnému čes-
kému televiznímu seriálu Smysl pro 
tumor. Právě na něm si vyzkoušel, 
že diváci snesou hodně. Matěj Pod-
zimek je také spoluautorem scé-
náře k  seriálu Devadesátky, krea- 
tivním producentem seriálu Ive-
ta, je držitelem Českého lva za se-

riály Dukla 61 a  Ochránce. Do Bo-
ží talkshow ve lhoteckém kostele 
Panny Marie Královny míru přijde 
v  pondělí 18. listopadu od 18:00 
popovídat o  tom, jaké je to psát 
o učitelích jako o hrdinech, co po-
chopil při vzniku seriálu o Ivetě Bar-
tošové i jak těžko se píše o rakovi-
ně s humorem. Vstup zdarma.

Šárka Loukotová

Dvojnásobný  
držitel Českého lva  
v Boží talkshow

VÝMĚNNÁ INZERCE

Adresář  
místních služeb

Inzerce zdarma
Podnikatelé a živnostníci působící 
v Libuši a Písnici mohou v adresáři 
zdarma informovat o své nabídce 
občanům.
Inzeráty prosíme v  rozsahu max. 
160 písmen (znaků bez mezer). Za 
správnost a aktuálnost údajů ručí 
sami inzerující. Prosíme dosavad-
ní inzerenty, aby v případě jakéko-
li změny údajů informovali redakci, 
a občany, pokud zjistí, že některá 
uvedená firma nefunguje, aby rov-
něž dali redakci zprávu.
Svoji inzerci posílejte na 
e-mail: unas@praha-libus.cz.

http://www.stromsplnenychprani.cz/
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Foto: archiv autora

de,malin k.s.r.o. 
Kožní a lymfologická ambulance 

Jílovská 14a, Praha 4 
(Lékařský dům) 

• převzali jsme následnou péči
o pacienty MUDr. Vyskočilové

• přijímáme nové pacienty
• ošetřujeme děti i dospělé

• péče hrazená ze zdravotního 
pojištění

• kosmetologické poradenství
• LYMFOLOGIE

Tel. pro objednání +420 604 120 223

WWW.DERMALINK.CZ 
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ELušťovka uličnice – řešení

1. tajenka 

Exploze V Ý B U CH A

Opak mladý S T A R Ý B

Listnatý strom J A V O R C

Placatý P L O CH Ý D

Vedro P A R N O E

Vnitřnosti drůbeže D R O B Y F

Rozkaz P O V E L G

Sezení pro myslivce P O S E D H

2. stupeň měkký M Ě K Č Í I

Vyčnělá hornina S K Á L A J

1 2 3 4 5

2. tajenka: V Ý CH O D N Í

A1 B5 D4 H2 F1 E4 I5
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Když chcete víc než

FITNESS 
        KLUB

  NOVÝ
ŽIVOTNÍ

   STYL

klubparkholiday.cz

AKCE

PLATÍ DO 30. 11. 2
02

4

Vyzkoušejte si

MĚSÍC 
ZA PŮLKU! 

Zaregistrujte se na 
klubparkholiday.cz

Klub Park Holiday nám doporučili známí 
a jsme nadšení. Jako milovníky sportu předčila realita 

naše očekávání. Park Holiday sdružuje lidi, kteří 
chápou, že zdraví a pohyb patří k sobě, a to 

vše v příjemném prostředí a skvělé společnosti.

S radostí využíváme saunu a bazén, ale objevili 
jsme i nové sporty jako tenis a badminton. 

Fitness se stalo naší vášní a osobní tréninky 
s trenérem jsou zábavné i neuvěřitelně 

efektivní pro formování postavy.

V klubu trávíme každou volnou chvilku. 
Našli jsme tu nové přátele, se kterými 

rádi posedíme v klubové kavárně. 
Park Holiday se stal naší druhou 

rodinou a těšíme se na 
každou návštěvu!

Proč jsme členy klubu



 MODERNIZACE
 VÝMĚNY VÝTAHŮ
 SERVIS

VŠECH VÝTAHOVÝCH ZAŘÍZENÍ

 výhodná poloha firmy vzhledem  
k vaší lokalitě

 specializace na výměny výtahů  
v panelových domech

 rychlý nástup na opravy
 vyprošťovací služba non-stop
 servisní práce i o víkendech  

a svátcích

HLAVNÍ PROVOZOVNA:
Jalodvorská 831, Praha 4

INFO:
tel. 241 724 600
fax. 241 724 599
GSM: 774 00 11 22
e-mail: cvytahy@cvytahy.cz

www.cvytahy.cz
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CO TĚ ČEKÁ?

13:15-17:00

5. a 28. 11. 2024
14. 1. a 6. 2. 2025DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ

Prohlédneš si školu s budoucími spolužáky. Přímo od
studentů se dozvíš, jaké je studium u nás. Provedou Tě
školním areálem a budou s tebou sdílet své zkušenosti se
studiem.
Nahlédneš do výuky. Můžeš se podívat přímo do školních
hodin a zjistit, jak se u nás učí.
Poslechneš si prezentaci a můžeš se zeptat na vše, co tě
zajímá. Zjistíš víc o naší filozofii, systému vzdělávání a
zodpovíme všechny Tvoje otázky.

Hledáš gymnázium, kde výuka není jen o sezení v lavicích a
učení se nazpaměť? Přijď se podívat na školu da Vinci, kde
propojujeme netradiční přístup s kvalitním vzděláváním.
Patříme mezi nejdéle fungujících inovativní gymnázia v Česku.
Expedice, projekty, výjezdy a spousta dalších způsobů, kterými
se učíme, dělají naši školu jedinečnou. 
Zveme Tě na dny otevřených dveří, kde budeš mít příležitost
osobně zažít, jak funguje taková škola na vlastní oči.

St ředn í  ško la ,  zák ladn í  ško la  a  mateřská  ško la  da  V inc i  
Na  Drahách  20 ,  252  4 1  Doln í  B řežany

www.skoladav inc i . cz
ins tagram.com/skoladav inc i

JINÉ GYMNÁZIUM
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